
 
 

ARVIDSJAURS KOMMUN Sammanträdesprotokoll  

Árviesjávrien kommuvdna Sammanträdesdatum 

 
 

Blad 

 

Kommunstyrelsen 2019-09-10 191 
 

 

Plats och tid Kommunalhuset Arvidsjaur klockan 08.00-14.15. 
 
Beslutande Sara Lundberg (s), ordförande 

Marcus Lundberg (s) 
Ylva Stråhle Andersson (s) 
Britt-Inger Hedman (v) 
Margoth Holmqvist (v) 
Leif Andersson (c) 
Kristina Bäckström (c), ej § 157 
Marius Helland Vassbotn (m) 
Lena Karlsson (c), tjg ers 
 
 
 
 

Övriga närvarande Ulf Starefeldt, kommunchef 
Birgitta Häggström, ekonomichef  
Britta Lundgren, planingenjör, § 154 
Lena Ruth, socialchef, § 170 
Glen Eriksson, stadsnätschef, § 178 
Anders Tegelid, Arbetsmiljöverket, § 181 
Lena Wikström, samverkansansvarig Försäkringskassan, § 181 
Inga Sandström, sekreterare 
 

 
 
 
Utses att justera Kristina Bäckström 
 
Justeringens Kommunalhuset Arvidsjaur 2019-09-13 kl. 14.00. 
plats och tid 
 
   Paragrafer 149-181 
Underskrifter Sekreterare Inga Sandström 
 
  ___________________________  
 Ordförande Sara Lundberg 
 
   
 Justerande Kristina Bäckström 
 

 

Anslag / Bevis 
Justeringen har tillkännagetts genom anslag 

 
Organ Kommunstyrelsen 
 
Sammanträdesdatum 2019-09-10 
 
Datum då anslaget 2019-09-16 Datum då anslaget 2019-10-08 
sattes upp tas ned 
 
Förvaringsplats för Kommunstyrelsens kansli 
protokollet 
 
Underskrift   
 Inga Sandström 
 
Utdragsbestyrkande 
 

 
  



 

 
 

ARVIDSJAURS KOMMUN Sammanträdesprotokoll  
Árviesjávrien kommuvdna Sammanträdesdatum 
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Kommunstyrelsen 2019-09-10 192 
 
 

 
Ärendeförteckning 
 

Ks § 149 
Fastställande av dagordning 
 
Ks § 150 
Val av justerare samt tid och plats för justering 
 
Ks § 151 
Meddelandeärenden 
 
Ks § 152 
Anmälan av beslut i delegerade ärenden 
 
Ks § 153 Dnr 00004/2019 042 
Ekonomisk uppföljning månadsvis 
 
Ks § 154  Dnr 00221/2019 253 
Försäljning av industrimark – del av Arvidsjaur 6:1 
 
Ks § 155  Dnr 00189/2019 317 
Utökning av vägbelysning i Fjällbonäs – Fjällbonäs vägförening 
 
Ks § 156  Dnr 00185/2019 052 
Ansökan om höjt driftsbidrag – Arvidsjaur Ryttarförening 
 
Ks § 157  Dnr 00120/2019 022 

Uppförande av klocktorn (Medborgarförslag) 
 
Ks § 158 Dnr 00170/2019 331 

Fräscha upp Johannaparken (Medborgarförslag) 
 
Ks § 159  Dnr 00171/2019 512 

Åtgärder mot parkering av fordon/cyklar som försvårar framkomligheten för 
fotgängare (Medborgarförslag) 
 
Ks § 160 Dnr 00172/2019 512 

Övergångsställe på Stationsgatan (Medborgarförslag) 
 
Ks § 161 Dnr 00089/2019 441 

Längre öppettider på Centrumbadet när det är lov (Medborgarförslag) 
 
 

Justerandes sign 
 
 

 

Beslutsunderlag 
 

Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 2019-09-10 193 
 
 

 
Ärendeförteckning 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Remittering 

Ks § 162  Dnr 00218/2019 312 

Längre öppettider på Centrumbadet när det är lov (Medborgarförslag 
 
Ks § 163  Dnr 00201/2019 100 
Remiss – Biojet för flyget (SOU 2019:11) 
 
Ks § 164  Dnr 00202/2019 100 
Remiss av promemorian Förbättrat genomförande av EU-direktivet om 
energieffektivitet - Individuell mätning av värme och tappvatten i befintlig 
bebyggelse 
 
Ks § 165  Dnr 00208/2019 100 
Remiss - Utkast till lagrådsremiss En konsultationsordning i frågor som rör 
det samiska folket 
 
Ks § 166 Dnr 00188/2019 003 
Remiss - Strategi för samisk hälsa - en hälso- och sjukvård som bidrar till en 
god och jämlik hälsa för samer 2020-2030 
 
Ks § 167 Dnr 00190/2019 1010 
Remiss - Sametingets rapport "Samiskt språkcentrums 
utvecklingsmöjligheter för att främja fler samiska språk" 
 
Ks § 168 Dnr 00220/2019 253 

Försäljning av fastigheten Glommersträsk 3:43 
 
Ks § 169 Dnr 00228/2018 106 
Resultat av översyn av kommunens verksamhet och åtaganden inom Akademi 
Norr 
 
Ks § 170  Dnr 00219/2019 734 

Nytt vård- och omsorgsboende - förstudie 
 
Ks § 171  Dnr 00239/2019 102 
Val av representanter till Gallejaur förvaltningsråd 
 
Ks § 172  Dnr 00222/2019 102 
Entledigande av förordnande som lotterikontrollant -Patrik Åman 
 
Ks § 173 Dnr 00266/2018 009 
Motion - Inför ”Meröppet bibliotek” i Glommersträsk 
 

 
Justerandes sign 
 
 

 

Beslutsunderlag 
 

Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 2019-09-10 194 
 
 

 
Ärendeförteckning 
 

Ks § 174  Dnr 00200/2019 005 
Komplettering och förlängning av Dispositionsavtal - Informationsteknik i 
Norrbotten AB 
 
Ks § 175 Dnr 00209/2019 106 
Ansvarsfrihet för direktionen i Partnerskap Inland / Akademi Norr år 2018 
 
Ks § 176  Dnr 00199/2019 041 
Medverkan i projekt ”Prislappsmodellen” inför budget 2021 
 
Ks § 177  Dnr 00217/2019 016 
Krisledningsplan 2019 
 
Ks § 178 Dnr 00047/2019 009 
Motion – Ökad bredbandshastighet i kommunen 
 
Ks § 179 Dnr 00002/2019 101 
Kommunchefens rapport 
 
Ks § 180 Dnr 00035/2019 101 
Rapport från kommunstyrelsens ordförande 
 
Ks § 181 Dnr 00001/2019 101 
Information om arbetsmiljöstrategi för ett hållbart arbetsliv 
-Arbetsmiljöverket  
 
_____ 
 

Justerandes sign 
 
 

 

Beslutsunderlag 
 

Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 2019-09-10 195 
 

 
 
 
Fastställande av 
dagordning 
 
 
 

Ks § 149 
 
Kommunstyrelsen har att fastställa dagordning för sammanträdet. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Dagordningen godkänns.  
 
_____ 
 
 

Justerandes sign  
 
 

 

Beslutsunderlag 
 

Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 2019-09-10 196 
 

 
 
 
Val av justerare samt tid 
och plats för justering 
 
 

Ks § 150 
 
Kommunstyrelsen ska utse justerare att jämte ordföranden justera dagens 
protokoll, samt besluta om tid och plats för justering. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Kristina Bäckström utses att justera protokollet. 

2. Leif Andersson utses till ersättare. 

3. Protokollet ska justeras på kommunstyrelsens kansli 13 september 
kl. 14.00 

 
_____ 
 
 

Justerandes sign  
 
 

 

Beslutsunderlag 
 

Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 2019-09-10 197 
 

 
 
 
Meddelandeärenden 
 
 

Ks § 151 Expedierat per e-post om inget annat anges. 
 
III Meddelandeärenden 
 
* Cirkulär 19:27 - Kammarrättens dom 7173-18 om sjukpenningsgrundad 

inkomst vid lön under lov 
- Sveriges Kommuner och Landsting 
 
* Protokoll från årsstämma 2019-04-17 
- Informationsteknik i Norrbotten AB 
 
* Ny ordförande i Norrbottens e-nämnd – Anders Lundqvist 
- Kommunfullmäktige i Luleå kommun 2019-05-20 
 
* Informationsbrev till AJB personal juni 2019 
- Arvidsjaurs Jägarbataljon 
 
* Dom – Laglighetsprövning enligt kommunallagen – Försäljning av 

Industrihus 4, Dnr 262/2018 
- Förvaltningsrätten i Luleå 
 
* Styrelseprotokoll 2019-06-13 
- Arvidsjaur Kommunföretag AB 
 
* Cirkulär 19:29 – Preliminär kostnadsutjämning för LSS år 2020 
- Sveriges kommuner och Landsting 
 
* Cirkulär 19:28 – Huvudöverenskommelse HÖK 19 – med OFRs 

förbundsområde Hälso- och sjukvård 
- Sveriges kommuner och Landsting 
 
* Förbundsavgift år 2020 till Sveriges kommuner och landsting 
- Sveriges kommuner och Landsting 
 
* Meddelande från styrelsen Överenskommelse mellan staten och SKL 

om Insatser inom området psykisk hälsa 2019 
- Sveriges kommuner och Landsting 
 
* Nyhetsbrev juni 2019 
- SmåKom 
 

Justerandes sign  
 
 

 

Beslutsunderlag 
 

Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 2019-09-10 198 
 

 
 
 
Meddelandeärenden 
 
 

Ks § 151, forts. Expedierat per e-post om inget annat anges. 
 
III Meddelandeärenden 
 
* Ekonomisk uppföljning januari-maj 2019 – Kommunstyrelsen  
 (Dnr 4/2019) 
- Ekonomichef Birgitta Häggström 
 
* Bolagsstämmoprotokoll 2019-05-16 

- Arvidsjaur Kommunföretag AB 
 
* Styrelseprotokoll 2019-05-16 

- Arvidsjaur Kommunföretag AB 
 
* Styrelseprotokoll 2019-02-27 

- Arvidsjaur Energi AB 
 
* Styrelseprotokoll 2019-05-15 

- Arvidsjaur Energi AB 
 
* Styrelseprotokoll 2019-03-28 

- Arvidsjaurhem AB 
 
* Årsmötesprotokoll 2019-04-17 

- Energikontor Norr AB 
 
* Cirkulär 19:32 – Överenskommelse om Krislägesavtal 
- Sveriges kommuner och Landsting 
 
* Upplåtelse av järnvägssträckan Jörn-Arvidsjaur, bandel 151-beslut 

senareläggs 

- Trafikverket 
 
* Årsmötesprotokoll 2019-05-14 

- Länstrafiken Norrbotten 
 
* Cirkulär 19:33 – Ändring i lagen om medbestämmande i arbetslivet 

MBL – utökad fredsplikt på arbetsplatser där det finns kollektivavtal 
och vid rättstvister 

- Sveriges kommuner och Landsting 
 

Justerandes sign  
 
 

 

Beslutsunderlag 
 

Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 2019-09-10 199 
 

 
 
 
Meddelandeärenden 
 
 

Ks § 151, forts. Expedierat per e-post om inget annat anges. 
 
III Meddelandeärenden 
 
* Cirkulär 19:35 – Budgetförutsättningar för åren 2019-2022 

- Sveriges kommuner och Landsting 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Redovisningen godkänns. 
 
_____ 
 

Justerandes sign  
 
 

 

Beslutsunderlag 
 

Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 2019-09-10 200 
 

 
 
 
Anmälan av beslut i 
delegerade ärenden 
 

Ks § 152 
 
Delegeringsbeslut som anslagits på kommunens anslagstavla 
 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott  §§ 50-60 2019 
 
II Övriga delegeringsbeslut 
 

Kommunstyrelsens ordförande Sara Lundberg 
Beslut på nämndens vägnar i ärenden som är så brådskande 
att nämndens avgörande inte kan avvaktas §§  7-10 2019 
 
Kommunchef Ulf Starefeldt 
Omprioriteringar i investeringsbudget inom kommun- 
styrelsens förvaltningsområde  §§ 2-2 2019 
 
Kommunchef Ulf Starefeldt 
Beslut om avslag på begäran om utlämnande av 
 allmän handling   §§ 5-5 2019 
 
Gatu- och VA-chef Erika Harr 
Tillstånd att lägga ledningskabel i kommunens 
 mark   §§ 4-4 2019 
 
Gatu- och VA-chef Erika Harr 
Bidrag till enskilda avloppsanläggningar enligt 
fastställda regler   §§ 1-2 2019 
 
Räddningschef 
Godkännande av föreståndare för explosiva varor. §§ 1-1 2019 
Lag om brandfarliga och explosiva varor 9 § 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Redovisningen godkänns. 
 
_____ 
 

Justerandes sign  
 
 

 

Beslutsunderlag 
 

Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 2019-09-10 201 
 

 
 
 
Ekonomisk uppföljning 
månadsvis 
 
 

Ks § 153 Dnr 00004/2019 042 
 
Ekonomisk uppföljning till och med 2019-05-31 redovisas. 
 
Kommunstyrelsen 
Samhällsbyggnads gemensamma funktion och fysisk planering 
prognostiseras göra ett överskott på ca 300 tkr på grund av lägre personal- 
och verksamhetskostnader. Kollektivtrafik, vägar och mark prognostiseras 
göra ett överskott på ca 450 tkr på grund av ökade intäkter från 
markförsäljning. 
Kostenheten följer i stort budget, men ser ut att generera ett överskott på ca 
200 tkr p.g.a. ökade intäkter. 
Gata/park prognostiseras göra ett överskott på ca 160 tkr på grund av lägre 
verksamhetskostnader. Prognosen för gata/park bör hålla om inte 
verksamheten måste köpa in mer tjänster för snöröjning än normalt. Fritid 
och kultur håller sin budget. 
Räddningstjänsten och resurscentrum har positiva prognoser. 
Stödfunktionen prognostiseras göra ett underskott på drygt 600 tkr. 
 
Barn- och utbildningsnämnden 
Underskottet för barn- och utbildningsnämnden består till största del av 
samma orsaker som förra månadens prognos. 
Det är många anledningar, men de största anledningarna till det 
prognostiserade underskottet är: 
- Kostnaderna för nattis 
- Ringelskolan har problem att hålla personalbudgeten med de sparkrav 

som lagts på 2019 års budget trots de omorganiseringar som genomförs, 
då största delen av besparingsåtgärderna inte kan genomföras förrän till 
hösten samt på grund av flera inlasade tjänster.  

- Minskade bidrag från Migrationsverket, främst på Sandbackaskolan 
- Inbetalningarna från Migrationsverket blev lägre än det som bokats upp 

på 2018, vilket gjort att man fått ta detta på 2019. 
- Minskade intäkter i form av interkommunala ersättningar till 

Sandbackaskolan 
 
Socialnämnden 
Individ- och familjeomsorgen prognostiserar ett överskott till följd av 
minskade verksamhetskostnader.  
Avdelningen för funktionshindrade prognostiserar ett överskott på grund av 
ökade intäkter. 
Verksamhetens projekt avseende ledningssystem, som inte finns i budget, 
förväntas vara mer kostnadseffektivt och ryms inom budget. 
 

Justerandes sign 
 
 
 

Beslutsunderlag 
Au 2019-08-27 
Uppföljning 

Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 2019-09-10 202 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 Bilaga /. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutet skickas till: 
. Ledningsgrupp 
 

 

Ks § 153, forts. 
 
Miljö-, bygg- och hälsoskyddsnämnden 
Personalkostnaderna följer nästan budget. Som det ser ut får verksamheten 
något lägre intäkter på miljösidan (ca 130 tkr) och bygglov (ca 100 tkr), 
men det kompenseras delvis med lägre verksamhetskostnader. 
Alla årsavgifter på miljösidan är skickade. Det har varit en kraftig ökning 
av bygglov under juni, men då det var betydligt mindre ärenden jan-maj 
jmf med förra året tror verksamheten inte att de kommer nå upp till 
intäktsbudgeten. Övriga verksamheter alkohol, livsmedel, hälsoskydd, 
trafik och nämndverksamhet följer budget. 
 
Prognosen visar att nämnderna förväntas göra ett underskott på 70 tkr, 
löneökningarna blir 800 tkr lägre än budgeterat. 
Senaste prognosen för skatteintäkter och statsbidrag visar på 2 150 tkr 
bättre än budget. 
 
Totalt visar prognosen 2019-05-31 att kommunen får ett positivt resultat 
2019. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Ekonomisk redovisning 2019-05-31 läggs med beaktande till 

handlingarna. 
 
_____ 
 
 

Justerandes sign 
 
 
 

Beslutsunderlag 
Au 2019-08-27 
Uppföljning 

Utdragsbestyrkande 

  



Bilaga till kommunstyrelsens protokoll 2019-09-10 § 153. 1(3) 
 
 

   Kommunstyrelsens utfall 
januari -maj 2019 

 

Rapport UPFANS       

        

Verks 0-89  Årsbudget Redovisat Period- Prognos Skillnad 

Ansvar kont
o 

 2019 jan-maj 
2019 

avvikelse 2019 budget-
prognos 

10,117,18,17 KOMMUNFULLMÄKTIGE , REVISION MM    

 4-78 Kostnader 2 670 634  2 740  

 3 Intäkter -200 -174  -275  

  NETTO 2 470 460 569 2 465 5 

        

110,114  KOMMUNSTYRELSEN      

  Kostnader 20 281 4 181  18 810  

  Intäkter -8 431 -173  -8 603  

  NETTO 11 850 4 008 930 10 207 1 643 

        

60,62,63,65,69 SAMHÄLLSBYGGNADS      

  Kostnader 35 564 14 623  35 100  

  Intäkter -9 690 -4 586  -10 328  

  NETTO 25 874 10 037 744 24 772 1 102 

        

61  FASTIGHETER      

  Kostnader 30 836 11 682  30 843  

  Intäkter -45 036 -19 338  -45 141  

  NETTO -14 200 -7 656 1 739 -14 298 98 

        

113,118,64,68 AFFÄRSVERKSAMHET      

  Kostnader 36 929 13 290  37 450  

  Intäkter -38 092 -15 252  -38 484  

  NETTO -1 163 -1 962 1 477 -1 034 -129 

        

70-73, 711, 761 STÖDFUNKTIONEN      

  Kostnader 32 230 13 623  33 032  

  Intäkter -10 363 -3 672  -10 554  

  NETTO 21 867 9 951 -840 22 478 -611 

        

741  NÄRINGSLIV       

  Kostnader 5 227 2 312  5 850  

  Intäkter -3 423 -100  -4 188  

  NETTO 1 804 2 212 -1 460 1 662 142 

        

751  ARB. MARKN o INTEGRATION     

  Kostnader 9 655 5 322  11 042  

  Intäkter -12 107 -7 730  -13 570  

  NETTO -2 452 -2 408 1 386 -2 528 76 

        

 
  



 2(3) 
 

   Kommunstyrelsens utfall 
januari -maj 2019 

 

Rapport 
UPFANS 

      

        
Verks 0-89  Årsbudget Redovisa

t 
Period- Prognos Skillnad 

Ansvar kon
to 

 2019 jan-maj 
2019 

avvikelse 2019 budget-
prognos 

30-35  KULTUR      
  Kostnader 12 765 6 023  12 894  
  Intäkter -3 003 -2 287  -3 133  
  NETTO 9 762 3 736 332 9 761 1 
        
116  FRITID       
  Kostnader 8 782 3 804  8 782  
  Intäkter -410 -214  -410  
  NETTO 8 372 3 590 -102 8 372 0 
        
111  RÄDDNINGSTJÄNST       
  Kostnader 8 826 3 856  8 755  
  Intäkter -858 -110  -1 133  
  NETTO 7 968 3 746 -426 7 622 346 
        
  SUMMA 

KOMMUNSTYRELSEN 
72 152 25 714 4 349 69 479 2 673 

       
 

  



 3(3) 
 

Prognos Arvidsjaurs kommun 2019    

      

 Budget Utfall Utfall Prognos Avvikelse 

 2019 2019 2018 2019 (Rätt tecken) 

  Jan-maj Jan-maj    
       

KS 72 152 25 714 18 031 69 479 2 673 
BoU 151 434 70 958 71 128 155 025 - 3 591 
Soc 182 473 78 679 76 288 181 622 851 
MBHN 2 484 697 405 2 487 - 3 
Summa nämnder 408 543 176 048 165 852 408 613 - 70 
Löneökning 8 000   7 200 800 
Bidrag lärarlönelyft - 1 850  - - 700 - 150 
Interna poster  - 1 712 - 1 714    
Pensioner mm 7 500 3 134 3 177 7 500 - 
Avskrivningar 16 600 6 950 6 926 16 600 - 
Skatteintäkter - 315 096 - 132 369 - 127 753 - 324 816 9 720 
Utjämningsbidrag - 119 423 - 50 212 - 53 751 - 111 853 - 7 570 
Välfärdspengar - 3 003 - 1 250 - 2 134 - 3 000 - 3 
Räntenetto - 1 300 - 467 - 899 - 1 300 - 

       
Resultat - 29 122 - 10 296 - 2 756 2 727 

      
  



ARVIDSJAURS KOMMUN Sammanträdesprotokoll 
Árviesjávrien kommuvdna Sammanträdesdatum Blad 

Kommunstyrelsen 2019-09-10 203 

Försäljning av 
industrimark 
– del av Arvidsjaur 6:1

Beslutet skickas till: . 
Britta Lundgren 

Ks § 154 Dnr 00221/2019 253 

Kommunen har kontaktats av två entreprenörer som önskar förvärva mark 
för att iordningsställa en uppställningsplats för lastbilar på del av Arvidsjaur 
6:1. Åkarna behöver tillgång till vatten, el, latrintömning, sopkärl och 
bredband vilket exploatörerna planerar att iordningställa. Sommartid är 
tanken att nyttja området som uppställningsplatser för husbilar. 

Uppställningsplatser för lastbilar är en fråga som varit aktuell under lång 
tid. Redan på 90-talet blev frågan aktuell och miljö- och byggkontoret tog 
kontakt med A-frakt som ordnade så att lastbilarna fick stå där. Av 
utrymmesskäl valde A-frakt dock att inte längre tillåta detta. Sedan dess har 
det varit problem med uppställda lastbilar, både vid flygplatsen och runt om 
i Arvidsjaurs samhälle, vilket både har resulterat i buller- och 
sanitetsproblem. Arvidsjaurs kommun har också i en skrivelse till 
Trafikverket daterad 2018-09-17 lyft vikten av rastplatser för dessa 
biltransporter och lagt fram aktuellt markområde samt ett markområde i 
korsningen riksväg 94/ riksväg 95. 

Test- och eventverksamheten ökar stadigt varje år och entreprenörerna 
beskriver att testbolagens försäkringsbolag har börjat ställa krav på att 
lastbilarna som levererar bilarna inte får vara inne på testområdena, då 
gäller inte testbolagens försäkringar.  

I "riktlinjer för upplåtelse och försäljning av mark står om prissättning av 
industrimark: Erforderliga justeringar av köpeskillingen kan alltså göras 
"med hänsyn till tomtens läge och beskaffenhet". 

Samhällsbyggnadsförvaltningen föreslår en nedsättning av priset för marken 
till 3 kr per kvadratmeter. 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen beviljar prisjustering med hänsyn till tomtens läge 
och beskaffenhet och säljer del av Arvidsjaur 6:1 (ca 11 525 km2) till 
intressenterna för 3 kr m2.

2. Överenskommelse om uppställning av bord, bänkar, grillplats och 
bakval på fastigheten ska upprättas enligt förslag.

_____ 

Justerandes sign Beslutsunderlag 
Au 2019-08-27 
Tjänsteskrivelse Britta Lundgren 

Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 2019-09-10 204 
 

 
 
 
Utökning av vägbelysning 
i Fjällbonäs 
– Fjällbonäs vägförening 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutet skickas till: 
. Fjällbonäs vägförening 
. Erika Harr 
. Marina Voronova 
 

Ks § 155  Dnr 00189/2019 317 
 
Fjällbonäs vägförening har lämnat in ett önskemål om att gatubelysningen 
bör utökas längs Uddenvägen. 
 
Belysning finns mellan riksvägen och Fjällbonäsvägen, dock med ett glapp 
på en sträcka om 250-300 meter. Det är denna sträcka som önskas belysas. 
 
Kommunens entreprenör har räknat fram ett pris för att komplettera sträckan 
med två belysningspunkter. Idag sitter det inte stolpar längs vägen som kan 
nyttjas så stolpar och kabel måste dras fram samt att det måste köpas 
material (stolpar och armaturer) som ska monteras. Kostnaden för detta är 
beräknad till ca 60 000 kr. Den årliga kostnaden skulle bli 25 kr/armatur i 
drift och driftledningskostnad samt förbrukningen på ca 150 kr/år och 
armatur. Till det tillkommer felanmälningar. Dock bör den eventuella 
kostnaden vara obetydlig utöver idag då det redan finns belysning i området. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Anläggningen längs Uddenvägen kompletteras med två belysnings-

punkter. 

2. Pengarna tas från projekt 2150 – Belysningsarmaturer. 
 
_____ 
 
 

Justerandes sign  
 
 

 

Beslutsunderlag 
Au 2019-08-27 
Tjänsteskrivelse Erika Harr 
 

Utdragsbestyrkande 
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Ansökan om höjt 
driftsbidrag 
– Arvidsjaur 
Ryttarförening 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutet skickas till: 
. Arvidsjaur Ryttarförening 
. Katarina Landstedt 
. Ulf Starefeldt 
 
 

Ks § 156  Dnr 00185/2019 052 
 
Arvidsjaur Ryttarförening ansöker om höjt driftsbidrag till 170 000 kr 
per år.  
 
Den intäktsnivå, inklusive bidrag från kommunen, som föreningen har idag 
är tillräcklig för att täcka alla löpande kostnader relaterade till 
verksamhetens drift, som löner, foder, försäkringar, veterinär, redskap och 
verktyg. Däremot finns ingen realistisk möjlighet, ens på lång sikt, att 
verksamhetens intäkter också ska kunna räcka till investeringar i 
fastighetens underhåll i syfte att säkerställa långsiktig funktionalitet. 
 
Ryttarföreningen har idag ett driftsbidrag med 110 tkr. Förutom detta bidrag 
bekostar kommunen verksamhetens elkostnader, VA, sopor, plogning och 
gödselhantering. Ryttarföreningen betalar av ett lån med 8 tkr/år, vilket dras 
av vid utbetalning av driftsbidraget. 
 
Under år 2018 betalade kommunen ut närmare 400 tkr i olika ekonomiska 
bidrag till Ryttarföreningen. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Ansökan om höjt driftbidrag avslås med följande motivering; 

 

Pengar från kultur och fritids driftsbudget kan inte betalas ut till 
Arvidsjaurs Ryttarförening. 
 

Ryttarföreningen kan dock som kommunens övriga föreningar, ansöka 
om ekonomiskt stöd till samlingslokaler och annan verksamhet. Detta 
enligt kommunfullmäktiges regler för föreningsstöd som antogs 
2018-11-27 § 145. 

 
_____ 

Justerandes sign  
 
 

 

Beslutsunderlag 
Au 2019-08-27 
Tjänsteskrivelse Katarina Landstedt/Ulf Starefeldt 
Ansökan ARF 

Utdragsbestyrkande 
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Uppförande av klocktorn 
(Medborgarförslag) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutet skickas till: 
. Förslagsställaren 
. Erika Harr 
. Åsa Andersson 
 
 

Ks § 157  Dnr 00120/2019 022 
 
Ett medborgarförslag har lämnats till kommunen med följande innehåll; 
 
” År 2001 ritade jag en kopia av det Klocktorn som stod vid östra sidan 

gamla Skolan för cirka hundra år sedan. Ett par år senare byggdes denna 
kopia och sattes ut mitt på Köpmantorget, detta var tydligen ingen bra 
placering, för det stod inte länge. Tornet brändes ner en natt av några 
duktiga individer !! 
 

Tycker inte att dessa skall gå "segrande" utan jag föreslår att en ny kopia 
byggs och sätts upp på den ursprungliga platsen vid Medborgarplatsen. 
Alternativ placering vid Johannaparken, enligt upprättad plankarta. ” 

 
Kommunfullmäktige beslutade 2019-04-23 § 36 att överlämna 
medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning och beslut. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Medborgarförslaget avslås med följande motivering; 

 

Ett stort klocktorn skulle idag inte passa in i omgivningen, varken vid 
Medborgarhuset eller i Johannaparken. Kommunen ser i nuläget inte 
heller något behov av någon annan placering. 

2. Paragrafen förklaras som omedelbart justerad. 
 
_____ 
 
 
Jäv 
Kristina Bäckström (c) deltar varken vid överläggning eller vid beslut. 

Justerandes sign  
 
 

 

Beslutsunderlag 
Au 2019-08-27 
Tjänsteskrivelse Erika Harr 
Medborgarförslag 

Utdragsbestyrkande 
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Blad 
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Fräscha upp 
Johannaparken 
(Medborgarförslag) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutet skickas till: 
. Förslagsställaren 
. Erika Harr 
. Åsa Andersson 
 

Ks § 158 Dnr 00170/2019 331 
 
Ett medborgarförslag har lämnats till kommunen med följande innehåll; 
 
” Fräscha upp Johannaparken! Det räcker inte med ansträngningarna som 
lök- och blomsterplantorna gör. Det ser ändå tomt och ödsligt ut. 
 

Åtgärder: Mera sommarskuggande träd. Ta bort torghandelsplatserna och 
flytta dem österut 90° mot Skomakar-Petterssons. Då far även 
torghandlarna lite sol och vi besökare slipper ha den i ansiktet. Gör en 
"äreport" som entré ( Sture Johansson kan nog fortfarande snickra ihop en 
sådan, åtminstone på skiss-stadiet) och återställ gräsmattorna! Och fyll igen 
hålet i hörnet mot Garvargården, jag trampade i mörkret ner i vatten upp 
till fotknölarna. 
 

Slutligen: Runt/över Johanna borde det göra en paviljong, en sådan finns 
redan i Marklundsparken, lite undanskymd tyvärr. Med en över huvudet 
blir där ett ypperligt regnskydd. En installerad högtalaranläggning med 
möjlighet att ansluta en bandspelare skulle ge t.ex. mig möjlighet att i 
eftermiddagens eftertänkande svalka framföra ett litet melodikåseri, eller 
varför inte lite underhållande musikval. Här i stan finns många som skulle 
vilja bidraga!” 

 
Kommunfullmäktige beslutade 2019-06-17 § 75 att överlämna 
medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning och beslut. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Medborgarförslaget avslås med följande motivering; 

 

Förslagsställaren har önskemål om att Johannaparken ska förses med 
byggnadsverk, träd och högtalarutrustning. Johannaparken är en liten 
park där det i dagsläget inte finns utrymme för byggnadsverk och 
ytterligare träd. 

 
_____ 
 

Justerandes sign  
 
 

 

Beslutsunderlag 
Au 2019-08-27 
Tjänsteskrivelse Erika Harr / Åsa Andersson 
Medborgarförslag 

Utdragsbestyrkande 
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Åtgärder mot parkering av 
fordon/cyklar som 
försvårar framkomligheten 
för fotgängare 
(Medborgarförslag) 
 

Ks § 159  Dnr 00171/2019 512 

 
Ett medborgarförslag har lämnats till kommunen med följande innehåll; 
 
” För två år sedan påtalade jag för Vägverket ( eller vad de heter idag ) att 
bilisterna som parkerar på Västlundavägen mot "posthuset" kör ända fram 
med framhjulen mot trottoarkanten. Då täcker dagens långnosade bilar, 
speciellt de med div. lyktor utstickande över kofångaren, mer än halva 
trottoarbredden (gäller även Stationsgatan mot ICA, men även huset norr 
om Storgatan ). När sedan vintersnön lägger en halvmeter mot husväggen 
blir det knappt något utrymme över åt fotgängarna, för barnvagnar, 
rullatorer, sparkstöttingar o.s.v. Vägverket har inte lyssnat (jag vet att 
Stationsgatan är kommunens ansvarsområde), men de kanske gör det om 
kommunen puffar på. 
 

Nu när cyklarna är lössläppta borde man från skolhåll påminna eleverna 
om att vi faktiskt har högertrafik även i Arvidsjaur. Alltså borde man från 
Ringelskolan hålla sig på Stationsgatans västra sida, inte i svärmar komma 
farande på Stationsgatans östra trottoar tätt förbi Röda Korset, där ofta 
äldre personer, en del med käppar, rullatorer etc, kan kliva rätt ut på den 
redan smala trottoaren (läs vad jag skrev om långnosiga bilar som ofta körs 
fram ända till trottoarkanten med framhjulen). Än så länge har inga 
olyckor skett, men … 
 

Apropå trottoarer och P-dumheter: 
Stationsgatans trottoar norrut från korsningen med Storgatan tar tvärt slut 
p.g.a. COOP´s baksida. I gapet fram till RK-byggnaden står bilarna tätt där 
det borde finnas en trottoar och tvingar fotgängarna till omvägar som kan 
vara jobbiga för oss äldre, då det är omöjligt att komma mellan med t.ex. 
en spark. Alltså skulle det vara bra med en markering, förslagsvis med 
kantstenar, som talar om VAR man inte skall parkera. Låt trottoaren få en 
logisk fortsättning! 
 

Slutligen. Storgatans cykelbanor är enkelriktade i enlighet med lagen om 
högertrafik m.m. Gör detta påtagligare för cyklisterna, gärna med polisens 
bistånd. Påminn också i det sammanhanget om hur man använder den 
ringklocka som troligen finns -men aldrig används. Jag tänker då på de som 
ljudlöst kommer förbi bakifrån i fel körriktning , tätt förbi oss som kanske 
är både hörselskadade och vingliga. Gathörnet förbi ICA är livsfarligt, 
något som är Trafik-/Vägverkets idiotiskt planerade fel. 

 
 

Justerandes sign  
 
 

 

Beslutsunderlag 
Au 2019-08-27 
Tjänsteskrivelse Erika Harr / Åsa Andersson 
Medborgarförslag 
 

Utdragsbestyrkande 
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Beslutet skickas till: 
. Förslagsställaren 
. Erika Harr 
. Åsa Andersson 
 

Ks § 159, forts. 
 
Cykelbanan skall givetvis gå rakt fram, följa rondellens krökning i 
ytterkant och DÄRIFRÅN möjliggöra högersväng i stället för att styra 
cyklisterna rätt in i ICAs öppna famn, och vidare in på den trånga 
trottoaren ned mot Systemet Tala allvar med både cyklister och 
Trafikverk!” 

 
Kommunfullmäktige beslutade 2019-06-17 § 76 att överlämna 
medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning och beslut. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Medborgarförslaget besvaras enligt följande; 

 

Stationsgatan ingår i kommunens upprustningsplan. I samband med 
ombyggnationen kommer de gående och cyklisternas situation att ses 
över. 

 
_____ 
 
 

Justerandes sign  
 
 

 

Beslutsunderlag 
Au 2019-08-27 
Tjänsteskrivelse Erika Harr / Åsa Andersson 
Medborgarförslag 

Utdragsbestyrkande 
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Övergångsställe på 
Stationsgatan 
(Medborgarförslag) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutet skickas till: 
. Förslagsställaren 
. Erika Harr 
. Åsa Andersson 
 

Ks § 160 Dnr 00172/2019 512 

 
Ett medborgarförslag har lämnats till kommunen med följande innehåll; 
 
” Jag tycker att det bör finnas ett övergångsställe på Stationsgatan, för alla 
barn som kommer från västra sidan av gatan. Det enda som finns nu är det 
nere vid ICA-rondellen. 
 

Förslagsvis skull det placeras vid korsningen Stationsgatan/Domängatan. 
Det är många barn som kommer från det hållet. Stationsgatan är 
vältrafikerad, speciellt på mornarna när många är stressade och kör väldigt 
fort.” 

 
Kommunfullmäktige beslutade 2019-06-17 § 74 att överlämna 
medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning och beslut. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Medborgarförslaget besvaras enligt följande; 

 

Stationsgatan ingår i kommunens upprustningsplan. I samband med 
ombyggnationen kommer de gående och cyklisternas situation att ses 
över. 

 
_____ 
 

Justerandes sign  
 
 

 

Beslutsunderlag 
Au 2019-08-27 
Tjänsteskrivelse Erika Harr / Åsa Andersson 
Medborgarförslag 

Utdragsbestyrkande 
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Längre öppettider på 
Centrumbadet när det är 
lov (Medborgarförslag) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutet skickas till: 
. Förslagsställaren 
. Katarina Landstedt 
 

Ks § 161 Dnr 00089/2019 441 

 
Ett medborgarförslag har lämnats till kommunen med följande innehåll; 
 
” Jag anser att Centrumbadet skall ha längre öppettider då det är lov. Under 

sportlovet som var, var det bara öppet mellan 12-16. Ifall man arbetar så 
hinner man inte åka på badet med barnen. Det borde vara öppet till ca 
19.00 under loven så att fler har möjlighet att bada. Det behöver inte bara 
vara för att man arbetar, är vädret fint är man gärna ute under dagen, åker 
slalom, skidor, skoter osv. Gör man det på dagen så hinner man inte till 
badet med de öppettider som varit. Då måste man som familj välja: vara 
ute med barnen på lovet eller vara inne på badet när jag anser att man 
borde kunna göra bägge delarna. 
 

För vår familj så är ofta lördagar fullbokade så det är sällan en dag det 
passar att bada, men söndagar kan passa ypperligt. Men nu är det stängt på 
söndagar så då har man inte ens möjligheten på helgerna. 
 

De ordinarie öppettiderna under veckorna borde även ses över. Varför inte 
öppna k1.15.00 på vardagar och stänga 19.00. Skulle det öppna 15.00 så 
kan de äldre skolbarnen bada innan middag, idrott, andra aktiviteter, 
läxläsning osv. Detta skulle även passa bra för dom som har 
friskvårdstimme att kunna stämpla ut tidigare och nyttja friskvårdstimmen 
i bassängen innan barnhämtning, middag, aktiviteter osv. ” 

 
Kommunfullmäktige beslutade 2019-04-23 § 34 att överlämna 
medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning och beslut. 
 
Tjänsteskrivelse har inlämnats av kultur- och fritidschef Katarina Landstedt 
och kommunchef Ulf Starefeldt. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Medborgarförslaget besvaras enligt följande: 

Centrumbadet förlänger öppettiderna till 19.00 under höst- och 
sportlov. 
 

På vardagar sker inga förändringar i nuläget. Samråd kan dock göras 
med skolorna för att utröna möjligheten att ändra öppettider inför 
framtida läsår. 
 

Badet kommer fortsatt att vara stängt på söndagar. Orsaken är att 
personalstyrkan reducerades för några år sedan. 
 

_____ 
 

Justerandes sign  
 
 

 

Beslutsunderlag 
Au 2019-08-27 
Tjänsteskrivelse Katarina Landstedt 
Medborgarförslag 

Utdragsbestyrkande 
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Gång- och cykelväg samt 
grillplats på fastigheten 
Arvidsjaur 8:13 
(Yttersttjärn) - SKPF 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutet skickas till: 
. SKPF 
. Erika Harr 
. Britta Lundgren 
 

Ks § 162  Dnr 00218/2019 312 

 
Föreningen SKPF pensionärerna (Arvidsjaur, avdelning 126) har kontaktat 
kommunen med önskemål att anlägga en gång- och cykelväg och en 
grillplats på fastigheten Arvidsjaur 8:13.  
 
Aktuellt markområde är i gällande detaljplan utlagt som allmän plats. Detta 
innebär att kommunen inte kan upplåta marken genom ett civilrättsligt 
arrendeavtal. Samhällsbyggnadsförvaltningen ser dock åtgärden i sig som 
positiv och förutsatt att gång- och cykelvägen grusas (inte asfalteras) innebär 
åtgärden inte att några underhållsåtgärder behöver utföras av kommunen 
efter anläggandet. 
 
Markområdet på Bernhardsborg arrenderas i dagsläget av Arvidsjaurs 
Brukshundsklubb. Arvidsjaurs Brukshundsklubb har kontaktats och har 
meddelat att de inte har något emot åtgärden. 
 
Föreningen är villig att stå för hela investeringskostnaden. Förutsatt att 
gång- och cykelvägen grusas ser kommunen att åtgärden inte kommer att 
innebära några framtida krav på underhållskostnader. 
 
Gång- och cykelvägen samt grillplatsen kommer att vara placerade på 
allmän plats vilket innebär att den ska vara tillgänglig för allmänheten. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. SKPF får anlägga en grusad gång- och cykelväg på fastigheten 

Arvidsjaur 8:13 enligt förslag. 

2. Överenskommelse ska upprättas med SKPF där det framgår att 
föreningen bygger och bekostar anläggandet av gång- och cykelvägen 
samt ansvarar för att anläggandet sker fackmannamässigt och enligt 
gällande byggnormer. 

 
_____ 
 
 

Justerandes sign  
 
 

 

Beslutsunderlag 
Au 2019-08-27 
Förslag till överenskommelse 
Tjänsteskrivelse Britta Lundgren / Erika Harr 
 

Utdragsbestyrkande 
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Remiss – Biojet för flyget 
(SOU 2019:11) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutet skickas till: 
. Infrastrukturdepartementet 
 

Ks § 163  Dnr 00201/2019 100 
 
Arvidsjaurs kommun har mottagit remissen ”Biojet för flyget” för yttrande. 
Huvudförslaget är en reduktionsplikt för flyget (likt den i vägsektorn), med 
syfte att öka inblandningen av biodrivmedel i flygbränslet.  
 

Utredningen har haft i huvudsakligt uppdrag att: 

• analysera hur flygets användning av hållbara biodrivmedel med hög 
klimatprestanda kan främjas för att bidra till övergången till ett fossilfritt 
energisystem och minskad klimatpåverkan, 

• vid behov föreslå hur det eller de styrmedel som är lämpligast för att minska 
flygets utsläpp genom användning av hållbara biodrivmedel bör utformas, 

• belysa vilka styrmedel som bäst kan främja en långsiktig och storskalig 
produktion av biodrivmedel för flyg i Sverige, 

• bedöma vilken inblandning av biodrivmedel som på kort och lång sikt är rimlig 
att uppnå med hänsyn till pris och tillgång samt efterfrågan i andra sektorer. 

Uppdraget omfattar inte skatter. 
 

Utredningen har lämnat ett antal förslag: 

1. Miljömålsberedningen ges i uppdrag att ta fram mål för minskade utsläpp i 
flyget. 

2. En långsiktig reduktionsplikt för flygfotogen införs. 3. Möjligheten att 
upphandla biojetbränsle bör införas i de statliga ramavtalen. 

4. Försvarsmakten ges i uppdrag att upphandla biojetbränsle för den volym 
flygfotogen som statsflyget tankar i Sverige. 

5. Försvarsmakten och Försvarets materielverk ges i uppdrag att utreda 
förutsättningarna för inhemsk produktion och användning av biojetbränsle för 
Försvarsmaktens ändamål. 

6. Energimyndigheten ges i uppdrag att analysera frågan om ett investerings- eller 
driftsstöd ska utvecklas för produktionsanläggningar med ny teknik som initialt 
är för kostsam för att kunna konkurrera i reduktionsplikten. 

7. Konsumentverket ges i uppdrag att ta fram ett förslag för redovisning av 
klimatpåverkan för långväga resor, en klimatdeklaration. 

8. En utredning tillsätts om utökad nattågstrafik som ett alternativ till flygresor. 
 

Sista svarsdag är 18 september. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Arvidsjaurs kommun avstår från att lämna synpunkter. Externt bolag 
ansvarar för allt jetbränsle för flygbolag och i dagsläget finns ingen 
möjlighet till påverkan från kommunens och Arvidsjaur Flygplats AB 
sida.  

______ 

Justerandes sign  
 
 

 

Beslutsunderlag 
Au 2019-08-27 
Tjänsteskrivelse Anne Enoksson 
Remiss SOU 2019:11 
 

Utdragsbestyrkande 
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Remiss av promemorian 
Förbättrat genomförande 
av EU-direktivet om 
energieffektivitet - 
Individuell mätning av 
värme och tappvatten i 
befintlig bebyggelse   
 
 
 Bilaga ./. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutet skickas till: 
. Infrastrukturdepartementet 
 

Ks § 164  Dnr 00202/2019 100 
 
Infrastrukturdepartementet har översänt remiss av promemorian – Förbättrat 
genomförande av EU-direktivet om energieffektivitet - Individuell mätning 
av värme och tappvatten i befintlig bebyggelse, för yttrande. 
 
Tjänsteskrivelse har lämnats av samhällsbyggnadschef Åsa Andersson och 
VD Mats Lundberg, Arvidsjaurhem AB. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Bifogat remissvar överlämnas till Infrastrukturdepartementet. 
 
_____ 
 
 

Justerandes sign 
 
 

 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse VD Ahem 
Tjänsteskrivelse Åsa Andersson 
Remiss 

Utdragsbestyrkande 
 

 
  



Bilaga till kommunstyrelsens protokoll 2019-09-10 § 164. 
 

 

 Datum 

Arvidsjaurs kommun 2019-09-10 
Árviesjávrien kommuvdna 

 

Handläggare  
Åsa Andersson 
Mats Lundberg 

Infrastrukturdepartementet 
Energienheten 
i.remissvar@regeringskansliet.se 
fredrik.von-malmborg@regeringskansliet.se 

 
 

 
 

Yttrande -Remiss av promemorian – Förbättrat genomförande av EU-
direktivet om energieffektivitet - Individuell mätning av värme och 
tappvatten i befintlig bebyggelse, Dnr I2019/01/1869/E 
 
I två utredningar 2014 och 2015 bedömde Boverket att individuell mätning och 
debitering generellt inte var lönsamt, varken för värme, kyla eller tappvarmvatten, 
vid uppförande eller i befintliga byggnader. Boverkets rekommendation till 
regeringen var därför att inte ställa några krav på förordningsnivå. Regeringen 
följde Boverkets rekommendation, med tillägget att frågan skulle följas upp för att 
se om förutsättningarna för lönsamhet hade förändrats. 
 
De uppföljningar Boverket därefter genomfört under åren 2017 och 2018 skiljer 
sig inte nämnvärt från utredningarna åren 2014 och 2015. Boverket står således 
fast vid sin rekommendation till regeringen att inte införa krav på individuell 
mätning och debitering i Sverige. Att mäta värme på lägenhetsnivå genom att 
installera en värmmängdsmätare vid ny- eller ombyggnad är alltid olönsamt enligt 
beräkningsresultaten. Resultaten är således desamma som vid utredningen 2014. 
Boverkets rekommendation är därför också densamma som tidigare, att inte i 
något fall införa ett krav på sådan mätning i Sverige. Arvidsjaurs kommun ställer 
sig bakom Boverkets ståndpunkt i frågan. 
 
Det skulle leda till ökade kostnader för fastighetsägarna och därmed höjda hyror, 
utan att energianvändningen minskar. De enda som vinner på detta är de som 
tillverkar och installerar mätutrustning. 
 
För Arvidsjaurs kommun 
 
 
 
Sara Lundberg 
Kommunstyrelsens ordförande 
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Remiss - Utkast till 
lagrådsremiss En 
konsultationsordning i 
frågor som rör det samiska 
folket 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 Bilaga ./. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutet skickas till: 
. Kulturdepartementet 
 

Ks § 165  Dnr 00208/2019 100 
 
Kulturdepartementet har översänt remiss – Utkast till lagrådsremiss En 
konsultationsordning i frågor som rör det samiska folket, för yttrande. 
 
Syftet med konsultationsordningen är att ge samerna större rätt till 
delaktighet i beslutsprocesser. Förslaget innebär att regeringen, 
myndigheter, landsting och kommuner ska vara skyldiga att konsultera 
företrädare för det samiska folket innan man fattar beslut i ärenden som kan 
få särskild betydelse för samerna. I förslaget pekas Sametinget ut som den 
part som ska konsulteras som företrädare för det samiska folket, men i 
ärenden som kan få särskild betydelse för en sameby eller en samisk 
organisation krävs det även att dessa konsulteras. 
 
Remissen har skickats till 157 instanser och remissvaren ska ha kommit in 
till Kulturdepartementet senast den 30 september 2019. 
 
Remissvar har upprättats. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Bifogat remissvar överlämnas till kulturdepartementet. 
 
_____ 
 
 

Justerandes sign 
 
 

 

Beslutsunderlag 
Au 2019-08-27 
Tjänsteskrivelse Mariann Lörstrand Blind 
Remiss 

Utdragsbestyrkande 
 

 
  



Bilaga till kommunstyrelsens protokoll 2019-09-10 § 165. 
 

 

 Datum 

Arvidsjaurs kommun 2017-09-10 
Árviesjávrien kommuvdna 

1(2) 

Handläggare  
Mariann Lörstrand 
Samisk koordinator 

Kulturdepartementet  
Rättssekretariatet  
ku.remissvar@regeringskansliet.se 
ku.rs@regeringskansliet.se 

Direktval 
072-220 65 74 
 

 
 

Yttrande - Utkast till lagrådsremiss ”En konsultationsordning i frågor som 
rör det samiska folket”, Dnr Ku2019/01308/RS 
 
Arvidsjaurs kommun har varit samisk förvaltningskommun sedan reformen 
infördes 2010 och arbetat med frågorna om det samiska språket utifrån gällande 
lagstiftning. Kommunen är befolkningsmässigt liten men geografiskt sett stor till 
sin yta vilket innebär vissa utmaningar med tillgång till kommunal service och 
inrättningar. Befolkningen bor till stor del i tätorten och består av en stor del äldre. 
Geografiskt sett är kommunen i umesamiskt område och språket är en mycket 
hotat varieté i nuläget med väldigt få talare. I kommunen talas även flera andra 
varietéer av samiska främst genom inflyttning av samer från andra delar av landet 
och genom ingifte. Alla dessa har genom nuvarande lagstiftning samma rätt till 
barnomsorg, äldreomsorg, modersmålsundervisning och offentlig service på sitt 
eget språk. Inom kommunen bedrivs renskötsel i 4 samebyar med Åretrunt marker 
och ytterligare 3 samebyar har sina renflyttningsleder som passerar genom 
kommunen. Det finns även en omfattande militär verksamhet i kommunen genom 
Arméns jägarbataljon. Detta innebär att det finns flera områden som klassas som 
riksintresse. 
 
Arvidsjaurs kommun har synpunkter på vissa av förslagen som finns i 
utredningen: 

- Förslaget kan påverka kommunen både ekonomiskt och personellt. 
Förutom kommunen kommer även samebyarna att påverkas. 

- Arvidsjaurs kommuns synpunkter redovisas vid kommentarerna till de 
rubriker kommunen valt lyfta: 

 
3.7 Behovet av en reglering om konsultation. 
Kommentar: Arvidsjaurs kommun ställer sig positiv till promemorians 
bedömning. 
 
4.1 En ny lag bör införas om konsultation i frågor som rör det samiska folket.  
Kommentar: Arvidsjaurs kommun anser att konsekvenserna och kostnaderna för 
kommunerna inte är tillräckligt utredda och belysta i promemorian.  

  



2(2) 
 
4.3 Vilka ska ha konsultationsskyldighet?  
Kommentar: Kommunen anser att det ska finnas en tydligare avgränsning för 
vilka förfarande på lokal och regional nivå som berörs av konsultationskravet och 
att det bör utredas tillsammans med berörda kommuner. Vi ser att det kan bli 
aktuellt vid beslut enligt plan- och bygglagen eller i skolfrågor och då är det viktigt 
at veta vilka frågor som inte omfattas. 
 
4.4 Vilka samiska företrädare ska konsulteras och vilka ärenden ska omfattas? 
Kommentar: I promemorian föreslås det att en sameby ska konsulteras om ärendet 
kan få särskild betydelse för samebyn och om det finns skäl för det. Arvidsjaurs 
kommun anser att samebyn ska vara de som konsulteras i första hand när det är 
frågor som rör dem. Även uttrycket särskild betydelse är otydligt och skapar 
osäkerhet för bägge parterna i vilka ärenden det ska genomföras? Det behövs en 
tydlig handledning i vilka ärenden konsultation ska ske. Det finns även en 
osäkerhet vem som avgör när ett ärende har särskild betydelse och det kan skapa 
onödiga konflikter lokalt. 
 
9.4.2 Ekonomiska konsekvenser för kommuner och landsting.  
Kommentar: Förslaget kommer att påverka kommunerna ekonomiskt och 
kommunen bör därför ersättas ekonomiskt för de kostnader som uppstår. Det 
kommer innebära en förlängd beslutsprocess och mer tid behövs för handläggning.  
 
9.5.2 Samebyar och samiska organisationer 
Kommentar: Redan nu är det svårt att hitta tidpunkter som fungerar för alla parter. 
På grund av den hårda arbetsbelastning renskötarna har i samebyarna, kommer det 
att bli svårt för samebyarna att delta i konsultationer både ekonomiskt och 
personellt. 
 
 
För Arvidsjaurs kommun 
 
 
 
Sara Lundberg 
Kommunstyrelsens ordförande 
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Remiss - Strategi för 
samisk hälsa - en hälso- 
och sjukvård som bidrar 
till en god och jämlik 
hälsa för samer 2020-
2030 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutet skickas till: 
. Region Västerbotten 

Ks § 166 Dnr 00188/2019 003 
 
”Strategi för samisk hälsa” har sänts till kommunen på remiss. 
Kunskapsnätverket för samisk hälsa erbjuder genom remissen de samiska 
organisationer som är involverade i nätverket, Sametinget, Samiska 
förvaltningskommuner, Regioner som är samiska förvaltningsområden samt 
Socialstyrelsen och Sveriges Kommuner och Landsting tillfälle att yttra sig 
över det förslag som Kunskapsnätverket arbetat fram. 
 
Projektet ”Kunskapsnätverk för samisk hälsa” inleddes år 2017 och var 
resultatet av flera års samverkan mellan regionerna Norrbotten, Västerbotten, 
Jämtland Härjedalen och Dalarna, Sametinget, samiska organisationer och 
andra aktörer. Bakgrunden till samarbetet låg i de identifierade 
kunskapsluckor och brister som hälso- och sjukvården har i relation till det 
samiska folket, samt i vårdens svårigheter med att identifiera och åtgärda 
dessa brister. 
 
Kunskapsnätverket har under projekttiden (2017–2019) arbetat för att öka 
kunskapen om samiska hälsofrågor, samt undersökt hur hälso- och 
sjukvården kan bli bättre på att möta samers behov. Det har bland annat 
handlat om kompetenshöjande insatser i syfte att öka den samiska 
kulturförståelsen, samt insatser som förbättrar tillgången till kulturanpassade 
hälso- och sjukvårdstjänster. Denna inriktning svarar väl mot de intentioner 
som finns i Hälso- och sjukvårdslagen och Patientlagen, vilka föreskriver att 
hälso- och sjukvården ska verka för en god hälsa och vård på lika villkor för 
hela befolkningen samt att information till patienter ska anpassas bland annat 
utifrån språklig bakgrund. Inriktningen stärker även regionernas ställning i 
förhållande till de skyldigheter som åligger dem enligt Lagen om nationella 
minoriteter och minoritetsspråk. 
 
Remissvaren ska ha kommit in till Kunskapsnätverket senast den 
15 september 2019. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Arvidsjaurs kommun har inget att erinra mot förslaget till strategi. 
 
_____ 

Justerandes sign 
 
 

 

Beslutsunderlag 
Au 2019-08-27 
Tjänsteskrivelse Mariann Lörstrand Blind 
Remiss 

Utdragsbestyrkande 
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Remiss - Sametingets 
rapport "Samiskt 
språkcentrums 
utvecklingsmöjligheter 
för att främja fler samiska 
språk" 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 Bilaga ./. 
 
 
 
Beslutet skickas till: 
. Kulturdepartementet 

Ks § 167 Dnr 00190/2019 1010 
 
Rapporten ”Samisk språkcentrums utvecklingsmöjligheter för att främja fler 
samiska språk” har sänts till kommunen på remiss. 
 
Sametinget anförde redan inför etableringen av språkcentrum på sydsamiskt 
område 2010 att det finns behov av språkcentrum även på nord- och 
lulesamiskt område, vilket även utredningen SOU 2006:19 (s.290) belyste. 
Skäl för införandet av ett samiskt språkcentrum på sydsamiskt område 
angavs i proposition 2008/09:158. Sydsamiskan var starkt hotad och att 
åtgärder behövdes omgående. 
 
Sametingets förslag är att det inrättas två nya språkcentrum inom nord- och 
lule/pitesamiskt område i enlighet med vad Sametinget anfört sedan 
inrättandet av språkcentrum i Dearna/Tärnaby och Staare/Östersund. 
 
Huvudman för de nya språkcentren föreslås vara Sametinget och 
lokaliseringen av dessa föreslås bli Giron/Kiruna och 
Jåhkåmåhkke/Jokkmokk. Lokaliseringsorter för språkcentrum inom nord- 
och lule/pitesamiskt område blir således samlokaliserat med Sametingets 
befintliga verksamheter, på samma sätt som språkcentrum i Dearna/Tärnaby 
och Staare/Östersund är. 
 
Remissvaren ska ha kommit in till kulturdepartementet senast den 
17 september 2019. 
 
Remissvar har upprättats. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Bifogat remissvar överlämnas till kulturdepartementet. 
 
_____ 
 
 
 
 

Justerandes sign 
 

 

Beslutsunderlag 
Au 2019-08-27 
Tjänsteskrivelse Mariann Lörstrand Blind 
Remiss 

Utdragsbestyrkande 

 
  



Bilaga till kommunstyrelsens protokoll 2019-09-10 § 167. 
 

 

 Datum 

Arvidsjaurs kommun 2017-09-10 
Árviesjávrien kommuvdna 

1(3) 

Handläggare  
Mariann Lörstrand 
Samisk koordinator 

Kulturdepartementet  
Rättssekretariatet  
ku.remissvar@regeringskansliet.se 
 

Direktval 
072-220 65 74 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Yttrande - Sametingets rapport ”Samiskt språkcentrums utvecklingsmöjligheter 
för att främja fler samiska språk”, Dnr Ku2019/00736/CSM 
 
Arvidsjaurs kommun har varit samisk förvaltningskommun sedan reformen infördes 
2010 och har sedan dess arbetat med frågorna om det samiska språket utifrån gällande 
lagstiftning. Kommunen är befolkningsmässigt liten, men geografiskt sett stor till sin 
yta, vilket innebär vissa utmaningar med tillgång till kommunal service och inrättningar. 
Befolkningen bor till stor del i tätorten och består till stor del av äldre. 
 
Den samiska befolkningen i Arvidsjaurs kommun har sedan länge haft en negativ 
utveckling av det samiska språket och många kan inte sedan flera generationer sitt 
modersmål, vilket gör att man inte kan överföra språket inom familjen. Geografiskt sett 
är kommunen i umesamiskt område och språket är en mycket hotat varieté i nuläget 
med väldigt få talare. I kommunen talas även flera andra varietéer av samiska, främst 
genom inflyttning av samer från andra delar av landet och genom ingifte. Alla dessa har 
genom nuvarande lagstiftning samma rätt till barnomsorg, äldreomsorg, 
modersmålsundervisning och offentlig service på sitt eget språk.  
 
Det finns ett enormt stor behov av kraftfulla insatser för att kunna arbete effektivt med 
revitalisering av samiska inom de samiska förvaltningsområdena eftersom det finns 
kommuner där samiska nästan helt har försvunnit som talspråk sedan generationer och 
hotar utrota vissa varietéer helt och hållet. Arvidsjaur är en av dem. Till detta krävs 
förskolelärare, lärare och annan personal inom förskola och skola som har adekvat 
utbildning inom samiska och har samisk kulturkompetens. Staten måste driva detta 
arbete mycket kraftfullare och ge universitet i uppdrag att genomföra utbildningar t.ex. 
på distans för att kunna locka fler att utbilda sig och även använda modern metodik som 
möjliggör effektiv revitaliseringsarbete. 
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Arvidsjaurs kommun har synpunkter på vissa av förslagen som finns i utredningen. 
Kommunens synpunkter redovisas vid kommentarerna till de rubriker vi valt lyfta: 
 
Förslag gällande utveckling av språkcentrum för samiska språken 
Kommentar: Kommunen ställer sig positiv till att det inrättas två nya språkcentrum 
inom nord- och lule/pitesamiskt område, det borde öka tillgången till deras tjänster och 
det stöd som kommunen kan behöva från dem. 
 
Huvudman och organisation, lokalisering 
Kommentar: Det umesamiska språkområdet ligger geografiskt mycket närmare 
Jokkmokk än Östersund och det vore naturligt om man tillhörde språkcentrumet i 
Jokkmokk och det inrättades en umesamisk funktion. Detta för en närhet till funktionen 
kan ge bättre stöd tillbefintliga kommunala verksamheter som förskola, grundskola, 
äldreomsorg. Längre avstånd ger längre resor vilket både ger ökade kostnader men även 
kan vara ett hinder för nära samverkan. 
 
Samråd med samiska civilsamhällesorganisationer 
Kommentar: Kommunen uppmärksammar att det finns efterfrågan av föräldrastöd, 
utbildningar, studiecirklar och kurser i samiska på alla varieteter i Arvidsjaur kommun. 
Då Arvidsjaur är en kommun med få som kan tala samiska finns det få arenor vilket 
försvårar revitaliseringsarbetet. Det finns även väldigt få som kan fungera som lärare 
och det är något som språkcentrum skulle kunna stötta mer. Kommunen behöver 
språkliga motorer som bidrar då civilsamhället inte orkar bära bördan själv. 
 
Uppdrag 
 
Kommentar: Kommunen ser positivt på att språkcentrum ska tillvarata alla samiska 
språk som används i regionen. Inom Arvidsjaurs kommun används alla fyra varieteter i 
varierande grad vilket medför stora utmaningar inom t.ex. förskola och äldreomsorg. 
Det vore även positivt att kultur och traditionell kunskap inkluderas i språkarbetet då det 
finns risk att kunskap försvinner då språket är hotat. Kommunen anser att det kunde ge 
ett ökat intresse för revitalisering. 
 
Ytterligare utveckling för att revitalisera samiska språken 
Kommentar: Kommunen ställer sig frågande till hur förvaltningskommunerna enligt 
förslaget skulle kunna påverka barnens skolgång då uppdraget man har enligt 
lagstiftningen gäller endast förskola och inte grundskolan. Kommunen anser att om 
arbetet för språkrevitalisering ska bli mer aktivt genom exempelvis barns undervisning i 
samiska språken, behöver det tillföras mer resurser samt förändringar i lagstiftningen 
om nationella minoriteter. Det finns begränsade medel och resurser i kommunerna för 
exempelvis arbete med språkbad vilket är en dokumenterat effektiv metod vid 
språkrevitalisering. I nuläget ingår inte de elever i kommuner som inte har avtal med 
Sameskolstyrelsen (Sams) om samisk integrering i det samarbetet som Sametingets 
språkcentrum har med Sams. Dessa elever har stort behov av ökade insatser för att öka 
mängden språkarenor då modersmålsundervisningen är begränsad till få lektionstimmar 
och ibland påverkas av faktorn att det är så svårt att få tillgång till lärare trots 
möjligheter till fjärrundervisning. Kommunen ställer sig frågande hur Arvidsjaur som 
en liten kommun, med begränsade resurser, kan jobba ännu mer aktivt med 
revitalisering då kommunen redan nu har svårigheter med personalförsörjningen och 
rekryteringar. 
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Förslaget kommer att påverka kommunerna både vad gäller personal som har 
kompetens för att kunna erbjuda pedagogisk verksamhet på samiska, samt ekonomiskt. 
Detta kräver mer resurser från regeringen till kommunerna för fortsatt arbete för att 
kunna nå målen med förslaget. Dessutom bör regeringen säkerställa 
personalförsörjningen av samisktalande förskolelärare, lärare, specialpedagoger för att 
kunna utveckla revitaliseringsarbetet av alla de samiska språken då de är starkt hotade.  
 
 
För Arvidsjaurs kommun 
 
 
Sara Lundberg 
Kommunstyrelsens ordförande 
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Försäljning av fastigheten 
xxx 

Beslutet skickas till: 
. Britta Lundgren 
. Åsa Andersson 

Ks § 168 Dnr 00220/2019 253 

En privatperson är intresserad av att köpa fastigheten xxx. Personen äger 
även del i angränsande fastighet xxx som helt omsluter xxx, vilket är 
anledningen till intresset att köpa. 

Kommunstyrelsen beslutade 2000-05-08, § 77 att sälja fastigheten xxx för 
en köpeskilling av 10 000 kr efter en värdering från lantmäteriet, dvs. ett 
pris om 8 kr/m2. Enligt tjänsteskrivelsen till det beslutet förvärvade 
kommunen tomten 1956. Köpeskillingen var 1 200 kr. Avsikten var att 
använda marken och en befintlig borrbrunn för ett planerat vattenverk till 
fastigheterna i området. Fastigheten xxx var vid tiden för köpet ansluten till 
borrbrunnen. Kommunens vattenanalyser från den tiden visar på förhöjd 
järnhalt. 

Eftersom marken tidigare värderats föreslår förvaltningen att man räknar 
upp priset med KPI (årsmedeltal 2018) vilket innebär ett pris om 
10,40 kr/ m2 eller 12 597 kr för hela fastigheten. 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Fastigheten xxx säljs till XXX för ett pris om 12 597 kr.

_____ 

Justerandes sign Beslutsunderlag 
Au 2019-08-27 
Tjänsteskrivelse Britta Lundgren 

Utdragsbestyrkande 
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Resultat av översyn av 
kommunens verksamhet 
och åtaganden inom 
Akademi Norr 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutet skickas till: 
. Anne Enoksson 
. Maria Nilsson 
. Ulf Starefeldt 
. Matts Good 

Ks § 169 Dnr 00228/2018 106 
 
Akademi Norr är en gränsöverskridande samverkan mellan tretton kommuner 
från Norrbottens, Västerbottens, Jämtlands och Västernorrlands län som har gått 
samman i ett kommunalförbund i syfte att initiera, samordna och genomföra 
högre utbildning. 
 

De utbildningar som genomförs ska tillfredsställa behov av både grundläggande 
service och innovativ tillväxt. Inom denna samverkan kan varje kommun ha ett 
lärcentrum kopplat till Akademi Norr, vilket verkar som ett nav för det 
övergripande samarbetet. 
 

Kommunernas lärcentra har en viktig uppgift i att scanna organisationer och 
företag på efterfrågad kompetens, för att sedan undersöka möjligheterna till att 
anordna den utbildning som efterfrågas. 
 

Kommunens betalar en förbundsavgift om 86 268 kronor per år. Utöver det har 
Arvidsjaurs kommun en 0.5 tjänst kopplad till kommunens lärcentra. 
 
Kommunstyrelsen initierade under 2018 en översyn av Akademi Norr lokalt 
med fokus på kommunens verksamhet och åtaganden samt hur kommunen 
arbetar gentemot målgrupperna. Matts Good lämnade följande förslag: 
 

 Arvidsjaurs kommun bör fortsatt vara medlem i Akademi Norr 
 Kommunen bör ta en aktivare roll inom Akademi Norr och därigenom ges 

möjlighet att påverka verksamheten på ett tydligare sätt. 
 Kommunen bör öka nyttan av de utbildningar Akademi Norr erbjuder 
 Kommunen bör utveckla Lärcentra för att möta utbildningsbehov hos privata 

och offentliga arbetsgivare 
 Lärcentra bör utveckla en långsiktig målsättning för sin verksamhet och göra 

den känd, accepterad och tillgänglig hos intressenterna i kommunen. 
 Lärcentra bör tydligare föra dialog med intressenterna och på det sättet 

anpassa verksamheten efter behoven av utbildning 
 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2019-01-22 § § 7 att föresatserna i 
översynen skulle verkställas samt att en lägesrapport skulle lämnas till 
kommunstyrelsens sammanträde den 10 september. 
 

Matts Good har lämnat återrapportering i ärendet. För att optimera den 
samhälleliga nyttan har tjänsten flyttats till näringslivskontoret som fått i uppgift 
att ändra inriktning på verksamheten och arbeta offensivt med att verkställa 
uppdraget från politiken. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Redovisningen läggs med beaktande till handlingarna. 

2. Uppföljning av Akademi Norrs uppdrag ska redovisas hösten 2021. 
 

_______ 

Justerandes sign 
 
 

 

Beslutsunderlag 
Au 2019-08-27 
Tjänsteskrivelse Matts Good 

Utdragsbestyrkande 
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Nytt vård- och 
omsorgsboende 
- förstudie 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutet skickas till: 
. Ulf Starefeldt 
. Lena Ruth 
 
 

Ks § 170  Dnr 00219/2019 734 

 
Arbetsmiljöverket gjorde i februari 2019 en tillsyn på Ringelsta, detta som 
en del av ett nationellt uppdrag avseende arbetsmiljö inom äldreomsorgen. 
Inspektionen visade på stora brister avseende den fysiska arbetsmiljön på 
Ringelsta. Det största och mest kostnadskrävande problemet är badrummen. 
 

Vid inspektionen uppmärksammades bland annat otillräckligt utrymme i 
toaletter och badrum, något som innebär risk för belastningsskador för 
personalen. Det uppmärksammades också att det fanns dörröppningarna till 
toaletter är för trånga, vilket medför svårigheter att passera med risk för 
klämskador. 
 

Kostnaderna för att åtgärda bristerna blir stora. För att få ekonomisk 
hållbarhet har förslag lagts om att förtäta antalet platser på Ringelsta, både 
avseende vård- och omsorgsboende samt trygghetslägenheter, genom att 
bygga nytt vård- och omsorgsboende med totalt 34 platser. I samband med 
detta avvecklas Ekan vars verksamhet flyttas till det nya boendet. 
Socialnämnden lämnar Solbacken och använder nuvarande Rönnen och 
Svalan till trygghetslägenheter. 
 

På Solbacken finns idag 16 trygghetslägenheter vilka flyttas till Ringelsta. 
Det innebär en utökning med 10 lägenheter i det totala beståndet. 
Hemtjänsten kommer med en sådan här förändring att bli starkt 
koncentrerad till Ringelsta med goda samordningsmöjligheter av 
personalresurser. 
 

Förslaget innebär ett effektivare resursnyttjande vad gäller personal såväl i 
hemtjänst som i särskilt boende. 
 

En nybyggnation av vård- och omsorgsboende kan bli ett strategiskt verktyg 
för att nå en högre måluppfyllelse inom såväl demensvård som somatisk 
vård och omsorg. Många av de som idag bor och flyttar in på särskilt boende 
är drabbade av någon form av demenssjukdom. Med en nybyggnation finns 
det nu en möjlighet att anpassa lokalerna till de faktiska behoven i 
verksamheten. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Kommunchefen får i uppdrag att genomföra en förstudie med en 
noggrann ekonomi- och verksamhetsanalys. Analysen ska även ta fasta 
på konsekvenser av att bygga 34 nya särskilda boendeplatser. 

2. Tidplan redovisas vid kommunstyrelsens arbetsutskotts sammanträde  
1 oktober 2019. 

_____ 
Justerandes sign  
 
 

 

Beslutsunderlag 
Au 2019-08-27 
Muntlig föredragning Lena Ruth 
Tjänsteskrivelse Lena Ruth 

Utdragsbestyrkande 
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Val av representanter till 
Gallejaur förvaltningsråd 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutet skickas till: 
. Leif Andersson 
. Britt-Inger Hedman 
. Gallijar-Järvlia 
  kulturbygdsförening 
. Norrbottens Museum 
. Stiftelsen systrarna Karlsson 
. Länsstyrelsen Norrbotten 
 

Ks § 171  Dnr 00239/2019 102 
 
Byn Gallejaurs marker ägs av privatpersoner och av stiftelsen systrarna 
Karlsson. Stiftelsen bildades genom donation efter Ebba Karlsson, 
Gallejaur. Den publika delen drivs av Gallijar-Järvlia kulturbygdsförening 
som erbjuder möjlighet till guidning. Föreningen driver även café och 
restaurang under sommaren. 
 
Stiftelsens ändamål är att bevara helhetsmiljön på fastigheten Gallejaur 2:3 
till den del som ingår i det kultur- och naturreservat som bildats för 
ändamålet. Målsättningen är att bevara och vårda mark, byggnader och 
lösöre så att det kulturhistoriska arvet kvarstår för framtida generationer. 
 
Det nätverk som verkat för kulturmiljön i Gallejaur övergår till att bli ett 
förvaltningsråd. Förvaltningsrådet ska bestå av representanter från 
Länsstyrelsen, Norrbottens Museum, föreningen Gallijar-Järvlia, stiftelsen 
systrarna Karlsson samt Arvidsjaurs kommun. Positivt är om de som väljs 
har någon kunskap inom turism, näringsliv, kultur och fritid 
 
Förslagsvis representeras Arvidsjaurs kommun både av en förtroendevald 
och en tjänsteman. Rådet kommer att träffas 1-2 gånger per år. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Leif Andersson (c) utses som ordinarie ledamot i Gallejaur 

förvaltningsråd för mandatperioden 2019-2022. 

2. Britt-Inger Hedman (v) utses som ersättare. 
 
_____ 
 
 

Justerandes sign  
 
 

 

Beslutsunderlag 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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Entledigande av 
förordnande som 
lotterikontrollant 
-Patrik Åman 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutet skickas till: 
. Patrik Åman 
. Matts Good 
. Receptionen 
 
 

Ks § 172  Dnr 00222/2019 102 
 
Patrik Åman önskar entledigande av förordnande som lotterikontrollant. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Patrik Åman beviljas entledigande av förordnandet som 

lotterikontrollant. 
 
_____ 
 

Justerandes sign 
 
 

 

Beslutsunderlag 
Begäran om entledigande 

Utdragsbestyrkande 
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Remittering 
 

Ks § 173 Dnr 00266/2018 009 
 
Motion - Inför ”Meröppet bibliotek” i Glommersträsk 
 
Fullmäktigeledamöterna Mats Klockljung (c) och Kristina Taimi (s) har 
lämnat in följande motion: 
 
Biblioteket är en fantastisk och demokratisk inrättning. Den serverar ”all 
världens” kunskap och insikter i form av böcker eller andra medier och det 
som inte finns där just då, går ofta att beställa. Nya tankar föds, nya världar 
öppnas. Det barn som lärt sig att läsa och låna böcker har en vana som följer 
med hela livet. 
 
Att läsa böcker är överlägset den viktigaste parametern för ett barn att klara 
sin skolgång. 
 
Bland annat därför är det också så viktigt för de boende i Glommersträsk att 
få behålla sitt bibliotek. Många har ändå tagit biblioteket för givet, boken har 
fått vika undan för andra medier och därför har antalet utlån minskat.  
Därför kom beslutet i kommunstyrelsen att biblioteket skulle hållas öppet en 
gång i veckan, på onsdagar mellan klockan 8.30-11 från det tidigare onsdag 
eftermiddag och kväll. Det är en logistiskt motiverad lösning eftersom 
bibliotekarien i Glommersträsk ska vidare till Arvidsjaur. 
 
Nackdelen är självklart att tiden bara passar dem som är i Glommersträsk på 
onsdagsmorgnar. En stor del av glommersborna får inte möjlighet att låna och 
har kanske inte heller möjlighet att låna i Arvidsjaur. Antalet lån kan därför 
befaras vara fortsatt lågt, så att det till slut inte anses vara ekonomiskt 
försvarbart att behålla det öppet ens under dessa två och en halv timma. 
 
Men ett inlägg på facebook från Lycksele öppnade för en ny idé. I Lycksele 
tillämpas ”Meröppet” under tider då biblioteket är obemannat. Idén är enkel 
och beskrivs så här på bibliotekets hemsida:  

Under meröppet kan du låsa upp entrédörren med hjälp av din 
nyckeltagg och din PIN-kod. Se till så att dörren stängs ordentligt efter 
dig när du går in och ut ur biblioteket. 

Nyckeltaggen är personlig och får inte lämnas över till någon annan 
person. Det är också viktigt att du inte släpper in någon annan. En 
vuxen bekant eller anhörig som vill följa med under meröppet måste 
ordna med egen behörighet. Barn får självklart följa med förälder eller 
målsman. 
 

Justerandes sign 
 
 

 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelser Kristina Sandström Katarina Landstedt, Ulf Starefeldt 
Kf § 133 2018-11-24 
Motion Au 2019-08-27 

Utdragsbestyrkande 
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  Ks § 173, forts. 

 
För att meröppet ska fungera är det viktigt att du plockar undan efter 
dig och lämnar biblioteket i det skick du önskar finna det. Tänk på att 
dina besök registreras via loggen och att du är ansvarig för om 
någonting händer när du är här. Biblioteket ansvarar inte för 
kvarglömda eller förlorade föremål. 

Under meröppet kan du i lugn och ro botanisera bland hyllorna, 
studera, läsa tidningar och tidskrifter samt använda internet på din 
egen dator eller bibliotekets datorer. 

 
Det allra första meröppna biblioteket, visar det sig, öppnade 2009 i Veberöd i 
Skåne och har fått efterföljare på 56 (!) små eller större bibliotek runt om i 
Sverige, bland annat i Kiruna.  
 
Det är alltså en välbeprövad metod och borde lätt kunna införas även i 
Glommersträsk, gärna berikad med bokcirklar, föreläsningar och 
författarbesök, bokpresentationer etc. som kan gynna både läsande och 
utlåning. En demokratisk poäng är att det är allmänheten som svarar för 
verksamheten. 
 
Biblioteket är medborgarnas och bör tillgängliggöras för medborgarna! 

Vi föreslår att kommunfullmäktige fattar beslut om att låta undersöka 
möjligheten att göra biblioteket i Glommersträsk till ett Meröppet bibliotek. 
------------------------ 
Fotnot: Mer att läsa finns i rapporten ”Meröppet – mer än bara öppet” av Eric Gramming 
https://www.hb.se/PageFiles/134293/EricaGramming_Mer%C3%B6ppet_2016.pdf 
 
 
Kommunfullmäktige beslutade 2018-11-27 § 133 att överlämna motionen till 
kommunstyrelsen för beredning. 
 
Tjänsteskrivelse har inlämnats av kultur- och fritidschef Katarina Landstedt, 
bibliotekschef Kristina Sandström och kommunchef Ulf Starefeldt. 
 
Arbetsutskottet har 2019-08-27 lämnat förslag till beslut. 

Justerandes sign 
 
 

 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelser Kristina Sandström Katarina Landstedt, Ulf Starefeldt 
Kf § 133 2018-11-24 
Motion Au 2019-08-27 

Utdragsbestyrkande 
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Beslutet skickas till: 
. Katarina Landstedt 
. Kristina Sandström 
. Ulf Starefeldt  

Ks § 173, forts. 
 
Yrkande under sammanträdet 
 
Ylva Stråhle Andersson (s) 
Ärendet återremitteras till kultur och fritid för att utreda andra kommuners 
funktion, investeringar och nettokostnader för meröppna bibliotek.  
 
Proposition 
Eftersom förslag om återremiss har lagts, frågar först ordföranden om ärendet 
ska avgöras idag eller ej. Efter avslutad proposition förklarar ordföranden att 
kommunstyrelsen beslutat att återremittera ärendet. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Ärendet återremitteras till kultur och fritid för att utreda andra 

kommuners funktion, investeringar och nettokostnader för meröppna 
bibliotek. 

 
_____ 
 
 

Justerandes sign 
 
 

 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelser Kristina Sandström Katarina Landstedt, Ulf Starefeldt 
Kf § 133 2018-11-24 
Motion Au 2019-08-27 

Utdragsbestyrkande 
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Komplettering och 
förlängning av 
Dispositionsavtal 
- Informationsteknik i 
Norrbotten AB 
 

Ks § 174  Dnr 00200/2019 005 
 
IT Norrbotten AB föreslår Norrbottens kommuner att ta ställning till 
komplettering och förlängning av dispositionsavtal. 
 
2000 - 2005 påbörjades byggandet av fiberbaserade bredbandsnät i samtliga 
kommuner i Norrbotten. Näten byggdes med hjälp av stöd från staten. Med 
hjälp av ytterligare stöd från Svenska Kraftnät och Post- och Telestyrelsen 
kunde det etableras ett regionalt fibernät som anslöt och förband samtliga 14 
kommuner i Norrbotten med varandra. Det formella ägandet av det 
resulterande regionnätet hamnade hos respektive kommun, såtillvida att 
varje kommun äger den fiber som finns inom respektive kommungräns. IT 
Norrbotten samordnade utbyggnad och bidragsansökningar för att få en 
heltäckande och redundant fiberstruktur, i enlighet med statens krav. 
Kommunerna tecknade avtal med bl a Vattenfall om rätten att få hänga med 
fiberkablar i deras kraftledningar. Man tecknade även avtal om 
kompletterande förhyrning av fiber med bl a TDC (numera Tele2).  
 
För att uppnå maximal nytta ur Norrbottens perspektiv beslöts att lägga 
förvaltning av det regionala fibernätet hos IT Norrbotten. 2005 skrevs därför 
det så kallade Dispositionsavtalet mellan IT Norrbotten och samtliga 14 
kommuner. 
 
Enligt Dispositionsavtalet ska IT Norrbotten sköta regionala affärer med 
hjälp av respektive kommuns/stadsnäts accessfiber. På så sätt gynnar de 
flesta affärer såväl IT Norrbotten som respektive kommun. 
 
Avtalet som sådant skrevs på 20 år, utan möjlighet till förlängning, vilket 
innebär att det upphör 2025. Underliggande kanalisationsavtal skrevs med 
kortare löptider, men är möjliga att förlänga. Förlängningar som måste 
påbörjas innan Dispositionsavtalet upphör. 
 
För att lösa utmaningarna har IT Norrbotten i samverkan med en strategisk 
grupp från ett antal kommuner under 2018 tagit fram ett tillägg till det 
grundläggande Dispositionsavtalet, där tillägget bland annat är en 
förlängning med av Dispositionsavtalet med 10 år. Tillägget ersätter inte 
avtalet utan kompletterar detsamma.  
 

Justerandes sign 
 
 

 

Beslutsunderlag 
Au 2019-08-27 
Tjänsteskrivelse Glen Eriksson 
Förslag till dispositionsavtal 

Utdragsbestyrkande 
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Ks § 174, forts. 
 
Förslaget har presenterats för kommunerna under vintern/våren. 
 
Genom att förlänga avtalstiden med 10 år från 2019-01-01, samt tillföra ett 
antal förtydliganden, innebär förslaget nedanstående:  
 
1.  IT Norrbotten får möjlighet att via fler affärer finansiera kostnaderna för 

ombyggnader pga främst Vattenfalls arbeten med sitt ledningsnät 
 

2.  IT Norrbotten och därmed även kommunerna kan göra affärer med 
längre löptider 

 

3.  Vi får en modell och process för hur vi hantera tillgång till fiber och 
fördelning av kostnader vid utbyggnader 

 

4.  Genom ett reglerat gemensamt arbete kring dokumentation av nätet får 
vi en grund för driftsäkerhetsarbete och lever upp till kraven på en 
samhällskritisk infrastruktur IT 

 

5.  IT Norrbotten tar en ledande roll i arbetet med att förlänga och 
omförhandla kanalisationsavtalen. 

 

6.  Med en utpekad grupp som gör en strategisk långsiktig översyn fångar 
vi förhoppningsvis upp framtida oklarheter innan de skapar problem. 

 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
1. Komplettering och förlängning av dispositionsavtal med IT Norrbotten 

godkänns. 
 
_____ 
 

Justerandes sign 
 
 

 

Beslutsunderlag 
Au 2019-08-27 
Tjänsteskrivelse Glen Eriksson 
Förslag till dispositionsavtal 

Utdragsbestyrkande 
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Ansvarsfrihet för 
direktionen i Partnerskap 
Inland / Akademi Norr år 
2018 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ks § 175 Dnr 00209/2019 106 
 
Årsredovisning 2018 för kommunalförbundet Partnerskap Inland – Akademi 
Norr har fastställts av direktionen 2018. 
 
Kommunalförbundet Akademi Norr är ett kommunalförbund med direktion. 
Därför ska frågan om ansvarsfrihet prövas i varje medlemskommuns 
kommunfullmäktige. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
1. Direktionen för kommunalförbundet Partnerskap Inland – Akademi 

Norr beviljas ansvarsfrihet för 2018 års räkenskaper och förvaltning. 
 
_____ 
 
 

Justerandes sign  
 
 

 

Beslutsunderlag 
Au 2019-08-27 
Direktionsprotokoll 2019-02-15 med Revisionsberättelse  
Missiv 

Utdragsbestyrkande 
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Medverkan i projekt 
”Prislappsmodellen” inför 
budget 2021 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ks § 176  Dnr 00199/2019 041 
 
Budgetarbetet är en stor uppgift för kommunerna. I en tid när resurserna 
krymper till följd av bland annat vikande befolkningstal blir uppgiften ännu 
svårare att lösa.’ 
 
Malå, Arjeplog och Borgholm har infört den så kallade prislapps- 
modellen. Syftet är att ge deltagande kommuner tekniska och praktiska 
förutsättningar för en ekonomi i balans. Här utgår man från vad 
utjämningssystemet säger om vilka nettokostnader som är rimliga för 
kärnverksamheterna skola, vård och omsorg i vår kommun. Utifrån detta 
sätts prislappar på de olika verksamheterna. Efter detta finns jämförelsetal 
till vad verksamheterna rimligen borde kosta. 
 
Vid Region10-mötet den 19-20 juni föredrog Bengt-Olof Knutsson från 
SKL villkoren för att gå med i projektet. 
 

 Kostnaden till SKL blir 90 000 kr. 

 Man tar först och främst Region10-kommuner. Ett preliminärt besked 
måste levereras senast 24 juni.  

 Preliminär anmälan om vilka tjänstemän som ska arbeta med detta. 

 Anmälan till deltagande på första mötet 21-22 augusti. 

 Politiskt beslut i kommunfullmäktige om att modellen ska tillämpas i 
budgetarbetet från och med 2021, vilket blir den 29 oktober. 

 

Kommunstyrelsens ordförande har via delegation beslutat att ge SKL ett 
preliminärt besked att delta i projektet. Ordföranden har också anmält 
deltagande på första mötet 21-22 augusti 2019. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
1. Arvidsjaurs kommun ska delta i projektet ”Prislappsmodellen”. 

2. Modellen ska tillämpas i budgetarbetet från och med 2021. 
 
_____ 
 
 

Justerandes sign 
 
 

 

Beslutsunderlag 
Au 2019-08-27 
Tjänsteskrivelse Sara Lundberg 

Utdragsbestyrkande 
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Krisledningsplan 2019 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ks § 177  Dnr 00217/2019 016 
 
I enlighet med lagen (2006:544) om kommuners och landstings åtgärder 
inför och vid extraordinära händelser i fredstid och höjd beredskap ska 
kommunen analysera vilka extraordinära händelser i fredstid som kan 
inträffa och hur dessa händelser påverkar den egna verksamheten. Resultatet 
av arbetet ska värderas och sammanställas i en risk- och sårbarhetsanalys.  
 
Kommunfullmäktige har 2018-06-18 § 88, inför ny mandatperiod, med 
beaktande av risk- och sårbarhetsanalysen, fastställt en plan för 
extraordinära händelser. 
 
Svåra nödlägen och allvarliga kriser i fredstid kan erfordra särskilda 
ledningsinsatser i den kommunala organisationen. Under tidsnöd måste ett 
kontinuerligt stabsarbete bedrivas för ledning och samordning i samverkan 
med många kommunala och andra aktörer inom kommunen. För att vid 
behov, snabbt kunna komma igång med sådan ledning vid krissituationer, 
ska det i kommunen finnas en krisledningsplan. 
 
De identifierade samhällsviktiga verksamheterna inom kommunal 
verksamhet har uppmanats att analysera hot och risker inom det egna 
verksamhetsområdet. Analysen har gjorts utifrån ett antal delmoment; 
riskidentifiering, riskanalys, bedömning av konsekvenserna, riskutvärdering, 
sårbarhetsanalys samt förmågebedömning. Utifrån analysen identifierades 
kritiska beroenden samt behov av åtgärder. 
 
Enligt kommunfullmäktiges beslut 2018-06-18 § 88 ska krisledningsplanen 
årligen ses över och om behov föreligger revideras. 
 
Kommunchef Ulf Starefeldt har ansvarat för revidering av krislednings-
planen. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Krisledningsplan för 2019 antas. 

2. Krisledningsplanen ska årligen ses över och om behov föreligger 
revideras. 

3. Kommunfullmäktiges beslut 2018-06-18 § 89 upphör att gälla. 
 

_____ 
 

Justerandes sign 
 
 

 

Beslutsunderlag 
 
Au 2019-08-27 
Förslag till krisledningsplan 

Utdragsbestyrkande 
 

 
  



 
 

ARVIDSJAURS KOMMUN Sammanträdesprotokoll  

Árviesjávrien kommuvdna Sammanträdesdatum 

 
 

Blad 

 

Kommunstyrelsen 2019-09-10 231 
 

 
 
 
Motion – Ökad bred-
bandshastighet i 
kommunen 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ks § 178 Dnr 00047/2019 009 
 
Vid fullmäktiges sammanträde 2019-02-26 lämnades följande motion in av 
fullmäktigeledamoten Jens Eliasson (l): 
 

Bakgrund 
Enligt regeringens bredbandsstrategi ska 95 procent av alla hushåll och 
företag ha tillgång till bredband med hastigheten 100 Mbit/s år 2020. På 
sikt har regeringen som mål att 98 procent av alla hushåll och företag ska 
ha tillgång till bredband med hastigheten 1000 Mbit/s senast år 2025. 
 

Kommunen har i dagsläget en högsta bredbandshastighet om 100 Mbit/s. 
Även om kommunen uppnår målbilden till år 2020 bör det vara önskvärt att 
öka den tillgängliga maxhastigheten till regeringens strategi för år 2025 i 
ett tidigare skede. 
 

Skolsystemet, precis som företagandet, bygger i allt större utsträckning på 
digitala medel där mycket är nätbaserat. En förhöjd bredbandshastighet bör 
även tilltala de många utländska företag som bedriver testverksamhet i 
kommunen, i och med den stora mängden data som behandlas i deras 
verksamhet. 
 

Under 2016 stod e-handel för 21 procent av svenska företagares omsättning 
enligt statistik från SCB. 
 

Förslag 
Förslaget är att kommunen ökar den tillgängliga maxhastigheten i 
kommunen, till minst 1000 Mbit/s, med verkställande senast årsskiftet 
2019/2020. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
1. Motionen besvaras enligt följande; 

 

Bortsett från äldre kundenheter är Arvidsjaurstadsnät förberett för 
tjänster på 1000 Mbps. Arbetet med att uppgradera återstående delar 
av nätet pågår redan. Från och med 2019-09-16 ska nätet vara klart 
för alla tjänsteleverantörer att erbjuda tjänster med högre kapacitet än 
100 Mbps. 
 

Företag med särskilda behov av hög tillgänglighet och kapacitet kan 
stadsnätet hantera redan idag. 

 
_______ 

 

Justerandes sign  
 
 

 

Beslutsunderlag 
Au 2019-08-27 
Kf § 7 2019-02-26 
Motion 

Utdragsbestyrkande 
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Kommunchefens rapport 
 

Ks § 179 Dnr 00002/2019 101 
 
Kommunchef Ulf Starefeldt informerar om följande; 
 

Sjöfartsverkets utökning av verksamhet i Norrlands inland 

Ett första möte har genomförts beträffande Sjöfartsverkets utredning om att 
basera 2-3 helikoptrar i Norrlands inland. Utredningen ligger hos 
infrastrukturdepartementet. Arvidsjaur Flygplats och Arvidsjaurs 
Jägarbataljon arbetar med frågan. 
 

Inför eventuellt försvarsbeslut om nyetablering av K4 

En speciellt utsedd grupp kommer att arbeta för att hantera de särskilda 
frågor som uppkommer med en eventuell nyetablering av K4. Gruppen 
kommer att ha en bred sammansättning eftersom det rör hela kommunen 
och tätorten. 
 

Intern information ”Intranet” 

Översyn av möjligheter att införa Intranet har lagts på is med anledning av 
ett eventuellt införande av verksamhetsledningssystem. 
 

Delårsredovisning 2019-08-31 

I vanlig ordning är det ett intensivt arbete som pågår med att färdigställa 
delårsredovisningen. 
 

Vittjåkk 

Intressent har visat intresse för Vittjåkk – samtal pågår. Näringslivsstrateg 
leder arbetet.  
 

Problem med investering av snökanon 

Investeringarna i snökanoner detta år för slalomgymnasiet (NIU) kan inte 
göras med anledning av väntan på vattendom. Prognosen är att domen 
kommer tidigast till ht 2020. Tyvärr kommer detta att påverka kostnaderna 
för snöproduktion på Prästberget.  
 

Personal 

- Den nya tjänsten som Arvidsjaurs kommuns näringslivsstrateg är tillsatt 
sedan den 2019-09-02. 

- GDPR-samordnaren har medgetts tjänstledighet fr.o.m. 2019-09-01 för att 
prova nytt jobb. Ingen vikarie kommer att anställas. Överlämning GDPR 
kommer att ske till annan tjänsteperson. 

- Skolchefen har sagt upp sig med sista formella anställningsdag 
2019-09-30. Ansökningstid för rekrytering av skolchef har löpt ut. Beslut 
kommer att fattas i närtid om hur kommunen går vidare med de 10 
ansökningar som inlämnats. 

Justerandes sign 
 
 

 

Beslutsunderlag 
 

Utdragsbestyrkande 
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 Ks § 179, forts. 

 
Personal, forts. 

- Den vikariepool som tillämpas inom socialnämndens verksamheter 
kommer fortsättningsvis att innefatta skolan. Förhoppningen är att 
verksamheten ska sjösättas vid årsskiftet 2019/2020. Ny 
överförmyndarhandläggare från och med 2019-09-01.  

- Rektorsstyrkan inom grundskolan är fulltalig fr.o.m. 2019-09-23. 
 

Samverkansavtal 

Samverkansavtal med bilagor har varit ute på remiss (sista svarsdag igår). 
Planen är att ha ett avtal 2020-01-01. Med de fack som väljer att skriva på. 
 

Pågående verksamhetsförändringar 

Förhandlingar gällande Resurscentrum och Näringsliv är genomförda. 
Omplaceringsutredning pågår för Resurscentrum. 
 
_____ 

Justerandes sign 
 
 

 

Beslutsunderlag 
 

Utdragsbestyrkande 
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Rapport från 
kommunstyrelsens 
ordförande 
 

Ks § 180 Dnr 00035/2019 101 
 
Juni 

 Besök på Försäkringskassans behörighetsadministration. 

 Besök av regionråden Nils-Olov Lindfors och Linda Frohm för 
diskussioner om bl.a. samarbeten. 

 Norrbottens Kommuner Skypemöte – Regionala fibernätet, förändring i 
North Sweden Office genom att gå ihop med Mid Sweden. LstBD kliver 
av North Sweden med 1 Mkr i medfinansiering per år. Stöd till 
språkcentrum för meänkieli (tornedalsfinska). 

 Kommunutredningen kommer med sitt slutbetänkande 2020. 
Utredningen funderar på: 

 

Samverkanslösningar – Svårt, då mycket är lokalt till sin natur. Ett 
demokratiskt underskott riskerar att uppstå i gemensamma nämnder 
eftersom besluten flyttas längre bort från invånarna. Ett annat dilemma är 
ansvarsutkrävning. 
 

Kommunsammanläggningar - Eventuella förslag om 
kommunsammanläggningar ska bygga på frivillighet. Den frivilliga viljan 
till sammanslagningar har hittills saknats. Det finns heller inga bevis för att 
verksamheten bedrivs mer effektivt. 
 

Asymmetrisk modell – det vill säga att inte alla kommuner måste ha samma 
uppgifter. T.ex. tillsyn, räddningstjänst, avfallshantering, fysisk planering, 
gymnasieskola. 
 

Digitalisering. 
 

 Möte med rekryteringsgrupp avseende skolchef. 

 Möte med Norrbottens E-nämnd – samordnaren slutar. 

 Styrelsemöte med Region10 i Arvidsjaur. 

 Möte med Akademi Norr. Malå har meddelat att de har för avsikt att 
kliva av samarbetet. 

 Skrivbordsövning krisledning. 

 Kommunal- och regionrådsgruppen i Norrbotten samlades på 
Länsstyrelsen. Där diskuterades bland annat markanvändning, statlig 
närvaro i kommunerna, betaltjänster och kontanthantering. 

 Företagsbesök hos Teckan’s Vedugn Pizzeria AB. 
 
 

Justerandes sign 
 
 

 

Beslutsunderlag 
 

Utdragsbestyrkande 
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 Ks § 180 , forts. 

 
Juli 

 Invigning av Let´s go och medverkan i Arvidsjaurs Prideparad. 

 Träff med en grupp seniorier som vuxit upp i Arvidsjaur och är 
intresserade av kommunens utveckling. 

 
Augusti 

 Inledande diskussioner med intressent till Vittjåkk. 

 Inledande möte med Sjöfartsverket angående helikopterverksamhet i 
Norrbottens inland. 

 Extern utredning av kommunens HR-arbete har initierats av 
kommunstyrelsen. Konsult har upphandlats och arbetet startats. 

 Trafikverket inför regler som fördyrar plogningen på enskilda vägar. 
Orsaken är att de nya reglerna omöjliggör samordning av plogning av 
enskilda vägar i samband med plogning av de vägar som ingår i 
Trafikverkets upphandling. Skrivelse har skickats till Trafikverket och 
kontakt har tagits med Infrastrukturdepartementet. 

 Servicepunkt i Moskosel är på gång. 
 
_____ 

Justerandes sign 
 
 

 

Beslutsunderlag 
 

Utdragsbestyrkande 
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Information om 
arbetsmiljöstrategi för ett 
hållbart arbetsliv 
-Arbetsmiljöverket 

Ks § 181 Dnr 00001/2019 101 
 
Arbetsmiljöverket har ett uppdrag av regeringen att informera om 
arbetsmiljöstrategi för ett hållbart arbetsliv. 
Syftet med informationen är att politiker i styrelser och nämnder samt 
förvaltningsledningar får veta vilket ansvar de har som ytterst ansvariga 
arbetsgivare i den egna organisationen.  
 
Mål för minskad sjukfrånvaro 
Sjukfrånvaron i kommuner och regioner är högst på den svenska 
arbetsmarknaden. Brister i arbetsmiljön kan inte ensamt förklara den höga 
sjukfrånvaron, men förbättringar i arbetsmiljön är den enskilt viktigaste 
insatsen som en förtroendevald kan initiera för att öka välbefinnandet, 
minska antalet sjukskrivna och därmed bidra till regeringens mål om ett 
sjukpenningtal på max 9 dagar. Det påverkar även attraktiviteten hos 
arbetsgivare och därmed tillgången till personal och kompetens. 
 
Tonvikt på det förebyggande arbetet 
Föreskrifterna om systematiskt arbetsmiljöarbete (AFS 2001:1) har tonvikt 
på att förebygga ohälsa och olycksfall. Det betyder att alla organisationer, 
som till exempel förvaltningar, skolor och sjukhus, kontinuerligt ska 
undersöka de fysiska, organisatoriska och sociala förhållandena på 
arbetsplatsen. Förhållanden som kan innebära risker för ohälsa eller 
olycksfall ska bedömas, åtgärdas och följas upp. 
 
Bedöm risker som förändringar kan medföra 
Inför förändringar i verksamheten ska alltid konsekvenserna för 
arbetsmiljön undersökas och bedömas. Om det framkommer att 
förändringar medför hälsorisker ska arbetsgivaren åtgärda dessa. 
 
Fördelning av arbetsmiljöuppgifter till tjänstemän 
I praktiken sköter tjänstemän merparten av arbetsmiljöarbetet. Som politiker 
i fullmäktige, styrelse och nämnd är du däremot den yttersta 
arbetsgivarrepresentanten och ska se till att de som har tilldelats uppgifter i 
arbetsmiljöarbetet har de resurser och befogenheter som behövs för att 
förebygga risker för ohälsa och olycksfall. 
 
Regeringens satsning för ett hållbart arbetsliv 
Med en genomtänkt arbetsmiljöpolicy och uppgiftsfördelning, kunskaper 
och tydliga rutiner för arbetsmiljöarbetet, går det att skapa arbetsplatser som 
gör det möjligt för anställda att ha ett hållbart arbetsliv. Med över en miljon 
medarbetare står kommuner och regioner för ungefär en fjärdedel av den 
svenska arbetsmarknaden. Att dessa medarbetare är engagerade, kunniga, 
ansvarstagande och motiverade är en förutsättning för att du som 
förtroendevald ska klara dina politiska uppdrag. 
_____ 
 

Justerandes sign 
 
 

 

Beslutsunderlag 
 

Utdragsbestyrkande 

  



 
 

KOMMUNSTYRELSEN 2019-2022 
 
Sammanträde: 2019-09-10 
 
 
Ordinarie ledamöter: 

    

Namn Närvarande Ja Nej Avst Ja Nej Avst Ja Nej Avst 

 1 Sara Lundberg 1          

 2 Marcus Lundberg 1          

 3 Ylva Stråhle Andersson 1          

 4 Johan Lundgren -          

 5 Britt-Inger Hedman 1          

 6 Margoth Holmqvist 1          

 7 Leif Andersson 1          

 8 Kristina Bäckström 1          

 9 Martin Nilsson -          

 10 Lennart Wigenstam -          

 11 Marius Helland Vassbotn 1          
 
 
Ersättare: 

     

Namn Närvarande Ja Nej Avst Ja Nej Avst Ja Nej Avst 

 1 Lena Karlsson 1          

 2 Kristina Taimi -          

 3 Linda Stenvall -          

 4 Ulf Isaksson -          

 5 Kenneth Bäcklund -          

 6 Håkan Sandgren -          

 7 Mats Klockljung -          

 8 Ingrid Lundqvist -          

 9 Ann-Karin Sörmo -          

 10 Samuel Wigenstam -          

 11 Jens Eliasson -          
 

SUMMA 9          
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